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Výběr ze zprávy starosty na 
zasedání Zastupitelstva měs-

tyse Komárov dne 17. 9. 2020

Ulice Zaječovská
a Sokolská

V  měsíci  červenci  došlo  fir-
mou Strabag k odfrézování a po-
ložení  nového  asfaltového  po-
vrchu  ze  středu  městyse  do  ulic 
Zaječovská  a  Sokolská.  Museli 
jsme rychle  řešit  i  stav chodníků 
po  obou  stranách  ulice  Zaječov-
ská. Byly  tedy osazeny nové sil-
niční obrubníky, povrch zarovnán 
a  opatřen  štěrkovou  drtí.  Nové 
povrchy obou chodníků budou až 
po pokládce optických sítí firmou 
T-mobile.  V  horní  části  náměstí 
Míru plánujeme instalovat sloup-
ky  s  řetízky  jako  u  sokolovny, 
z  důvodu  zabránění  parkování 
v tomto prostoru.

Nová knihovnice
Od  1.  září  nastoupila  do 

knihovny  paní  Humlová  na  za-
učení. Do konkurzu  se přihlásily 
celkem čtyři uchazečky, ale hlav-
ní kritérium, knihovnické vzdělá-
ní, paní Humlová  splňovala  jako 
jediná. V knihovně je na zaučení 
do  konce  ledna.  Paní  Prokopová 
odchází v únoru do důchodu.

Oprava komunikace 
u Buzuluku

Provoz  na  komunikaci  mezi 
Komárovem  a Hořovicemi  u Bu-
zuluku  byl  obnoven  8.  9.  2020. 
Práce  byly  ukončeny  ve  slibova-
ném  termínu.  Komunikace  mezi 
Komárovem  a  Osekem,  která  se 
využívala  jako  objízdná  trasa, 
však byla značně poškozena. Pro-
to  jsme  zaslali  písemnou  žádost 
(včetně  fotodokumentace)  o  ná-
pravu škod na odbor dopravy Stře-
dočeského  kkraje.  Ohledně  této 
komunikace proběhlo i jednání se 
starostou  Oseka,  protože  chceme 
vybudovat  mezi  Osekem  a  Ko-

›› Informace o sběrném dvoře a skládce v Hořovicích
›› Vítání občánků
›› DIVADELNÍ FESTIVAL PEŠÍK
›› Rozhovor se Zdenou Bublovou
›› Mimořádný FOTBALOVÝ SVÁTEK
›› Zprávy a informace ze Sokola

Z obsahu zpravodaje

›› Vážení čtenáři,
právě držíte v rukách Komárovák, který Vám přiblíží dvě význam-
né události z měsíce září. Fotbaloví fanoušci si jistě nenechají ujít 
články, rozhovory a fotografie z mega akce na stadionu FK Komárov 
a příznivci divadla zase zahájení Divadelního festivalu Pešík. Děkuje-
me Vám za přízeň a přejeme příjemné čtení.

Vaše redakce, foto: Vlasta Procházková

márovem nový chodník. Jedná se 
o  hodně  frekventovanou,  avšak 
také hodně zanedbanou trasu.

Než  se  však  pustíme  do  toho-
to  projektu,  musíme  vstoupit  do 
jednání  se  soukromými  vlastníky 
a pokusit se s nimi domluvit na od-
koupení těch pozemků, které zasa-
hují do plánovaného chodníku.

Zastávka Buzuluk 
Komárov

Po  otevření  komunikace  mezi 
Komárovem  a  Hořovicemi  by-
chom  chtěli  obnovit  autobusovou 
zastávku  před  Buzulukem.  Požá-
dali  jsme Buzuluk,  aby  se  spolu-
podílel  na  její  obnově, protože  je 
hlavně  pro  jejich  zaměstnance, 
a  navrhli  jsme,  že  jako  městys 
uhradíme 50 % a Buzuluk zbylých 
50  %.  Ředitelé  obou  divizí  mají 
návrh na stole a čekáme na jejich 
vyjádření.

Stav prací
v základní škole

Harmonogram  prací  na  škole 
je  dodržován.  Do  poloviny  září 
nám byly předány čtyři třídy. A do 
konce září bude plně k dispozici 7 
kmenových tříd, a tak se již budou 
všechny děti od října učit v prosto-
rách  školy. V měsíci  říjnu  budou 
probíhat  práce  na  laboratoři  – 
učebně  chemie  a  fyziky,  která by 
měla  být  předána  do  konce  října. 
Tím pádem budou ukončeny práce 
v hlavní budově.

Už  nyní  firma  začíná  práce 
na  přístavbě  domku  nad  bytem 
školníka.  Zde  bude  nové  sociální 
zařízení  pro  učitelský  sbor,  nová 
ředitelna a také zdravotnická míst-
nost, kam by se mohly umístit děti, 
kterým se udělá nevolno a zde vy-
čkají  na  příchod  rodičů.  Nahoře 
v  podkroví  bude  velká  prostorná 
studovna  a knihovna  se  střešními 
okny,  jak pro děti,  tak pro učitel-
ský sbor.

dokončení na straně 2
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Divadelní festival
Pešík

Přestože jsme z této akce měli 
obavy,  neboť  jsme  ji  museli  na 
jaře  úplně  zrušit,  nechtěli  jsme 
ochudit  společenský  život  v Ko-
márově. Druhým důvodem bylo, 
že  jsme  také  chtěli  vyjít  vstříc 
hercům, kteří to v současné době 
nemají  vůbec  lehké.  I  když  se 
divadelní  byznys  znovu  oživuje, 
tak  kvůli  další  vlně  omezení  se 
i nadále řada představení ruší. I to 
byl důvod, proč jsme chtěli dostát 
smluv, které jsme s nimi měli po-
depsané.

Návštěvníci  festivalu  si  jistě 
také  všimli  oživení  kulturního 
domu. Opravilo  se  sociální  zaří-
zení,  veškeré  chodby,  restaurač-
ní  sál,  šatny.  Prostředí  zkrášlily 
nové  dekorace,  v  kinosále  se 

opravila  světla,  udělala  se  nová 
elektroinstalace.  Letošní  ročník 
je  rozložen  do  delšího  časového 
úseku  z  důvodu  nasmlouvaného 
harmonogramu  divadelních  her-
ců.  Uskuteční  se  šest  večerních 
představení a jedno dětské.

Hygienické ošetření
společných prostor

Firmou  NANO  CLEAN 
ZONE, s.r.o.  jsme nechali ošetřit 
společné prostory budov v našem 
vlastnictví – mateřskou a základ-
ní  školu,  hasičskou  zbrojnici, 
dům  s  pečovatelskou  službou 
a budovu  radnice. Ošetřeny byly 
sociální zařízení, pracovní desky, 
židle, madla,  dveře,  kliky  a  také 
místa,  kde  se  pracuje  s  IT  tech-
nikou  (počítače  a  klávesnice). 
Jedná  se  o  nástřik  nanočástic, 
které  vytváří  ochrannou  vrstvu, 
která  zabraňuje  ulpívání  plísní 

a  jakýchkoliv virů na ošetřených 
plochách po dobu dvou let. Firma 
bude  provádět  kontrolní  měření 
ve  všech  zmíněných  objektech 
každé  tři  měsíce  po  celou  dobu 
garance.

Revitalizace zeleně
na sídlišti

Ve  čtvrtek  10.  září  2020  pro-
běhla schůzka s obyvateli  sídliště 
k  představení  studie  revitalizace 
zeleně  v  jejich  lokalitě,  včetně 
vybudování  dětských  hřišť  a  od-
počinkových zón. Prezentaci ved-
la  autorka  studie,  byli  přítomni  i 
zástupci  městyse.  Celkem  se  zú-
častnilo asi  40 občanů.  Výstupem 
schůzky je zapracování jejich při-
pomínek a žádostí a příprava první 
ukázkové etapy. Kompletní revita-
lizace  zeleně  na  sídlišti  proběhne 
asi ve 4 etapách. 

(Pozn. redakce: Celý projekt 
můžete zhlédnout na webových 
stránkách městyse, v Aktualitách.)

Redakčně upravila
Markéta Křížová
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Fungování
sběrného dvora

v Hořovicích

Z dopisu pro pana starostu od 
pana Ondřeje Vaculíka – před-

sedy DSO Hořovicko vyplývá, že:
1) Bude rozšířen počet partnerských 
obcí  tohoto  projektu  (tedy  nad  pů-
vodních  deset)  na  všechny  obce 
DSO  Mikroregionu  Hořovicko, 
jejichž  občané,  popř.  živnostníci, 
budou mít odběr a uložení různých 
odpadů v hořovickém sběrném dvo-
ře zdarma.
2) Obec sama,  tedy  jako právnická 
osoba, není součástí dotačního pro-
jektu, a za případné ukládání odpadů 
v  hořovickém  sběrném  dvoře  platí 
poplatek  dle  schváleného  ceníku. 
Zdarma je to toliko pro občany, kteří 
prokážou  své  trvalé  bydliště  v  ně-
které z partnerských obcí.
3) Po dobu nemoci odpovědné pra-
covnice  sběrného  dvora  paní  Jany 
Vacherlohnové platí dočasně nouzo-
vý režim s provozními hodinami úte-
rý a čtvrtek od 8 do 16 hodin a mírně 
omezený  je  také  sortiment  odebíra-
ných  materiálů,  viz  aktuální  ceník 
na str. 2 (Odhadem do konce srpna). 
O  rozšíření  provozních  hodin  dle 
provozního řádu budou občané včas 
informováni, případně se mohou in-
formovat na internetových stránkách 
sběrného dvora v Hořovicích.
Kontaktní osoba:
Ing. Jaroslav Pelán 603 743 861,
popř. sběrný dvůr: 606 107 695

 

Ceník odpadů Sběrný dvůr Hořovice 
          

Kat. č.  Kategorie Název           MJ cena/kg 
130206 N Syntetické motorové, převodové a mazací oleje   kg 4 
150101 O Papírové a lepenkové obaly       kg 0 
150102 O Plastové obaly         kg 2 
150107 O Skleněné obaly         kg 0 
150110 N Obaly obsahující zbyzky NL       kg 8 
150202 N Absorpční činidla         kg 15 
160103 O Pneumatiky         ks 25 
160107 N Olejové filtry         kg 15 
170101 O Beton           kg 2 
170102 O Cihly           kg 2 
170103 O Tašky a keramické výrobky       kg 2 
170107 O Směsi nebo oddělené frakce betonu…..     kg 2 
170802 O Stavební materiály na bázi sádry neuvedené pod č. 170801 kg 2 
170904 O Směsné stavební a demoliční odpady neuvedené… kg 5 
200101 O Papír a lepenka         kg 1 
200102 O Sklo           kg 0 
200110 O Oděvy           kg 4 
200111 O Textilní materiály         kg 4 
200113 N Rozpouštědla         kg 15 
200114 N Kyseliny           kg 15 
200115 N Zásady           kg 15 
200117 N Fotochemie         kg 15 
200119 N Pesticidy     kg 15 
200121 N Zářivky     ks 0 
200126 N Olej a tuk neuvedený pod číslem 200125     kg 5 
200127 N Barvy, tiskařské barvy, lepidla, pryskyřice obsahující NL   kg 15 
200133 N Baterie a akumulátory zařazené pod číslem 160601   ks 0 
200135 N Vyřazené elektrické nebo elektronické zařízení obsahujíc NL ks 0 
200136 O Vyřazené elektrické nebo elektronické zařízení   ks 0 
200137 N Dřevo obsahující NL         kg 15 
200139 O Plasty           kg 3 
200140 O Kovy           kg 0 
200307 O Objemný odpad          kg 8 

Zdroj: https://www.mesto-horovice.eu/mestsky-urad/pro-obcany/sluzby-pro-obcany/odpadove-
hospodarstvi/ 

›› Skládka Hrádek
1. 4.–30. 9.:
PO-PÁ 6:30 - 15:30, první a po-
slední SO v měsíci 8-12:00
1. 10.–31. 3.:
PO-PÁ 7:00 - 15:30, první a po-
slední SO v měsíci 8-12:00
Pokud  by  měl  občan  jakýko-
li  problém,  může  kontakto-
vat  skládku  Hrádek,  telefon: 
606 640 581.
›› Sběrný dvůr v areálu býva-
lého Školního statku v Praž-
ské ulici (při výjezdu z města 
směrem na Lochovice)
Omezený provoz z důvodu nemo-
ci. Do odvolání bude provoz SD 
od 4. 8. 20 upraven následovně:
ÚT a ČT od 8:00 do 16:00
SO - zavřeno
Kontakt: Ing. Jaroslav Pelán
- tel.: 603 743 861
Poznámka redakce: 
Sběrný dvůr bude v provozu 
každou sobotu, od 6. 10. 2020 
až do odvolání.

Provozní doba
sběrného dvora Hořovice

Ceník sběrného dvora Hořovice

Slovo starosty
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Rozhovor s Bc. Zdenou Bublovou, členkou Zastupitelstva 
městyse Komárov a předsedkyní finančního výboru ZM
Kdy jste poprvé kandidovala 

a proč?
V  roce  2014  jsem  se  rozhodla 

poprvé  kandidovat  do  zastupitel-
stva s tím, že bych se mohla podí-
let na rozvoji naší obce. V té době 
jsem viděla, že se toho v Komáro-
vě moc neděje. Jiné obce získávaly 
dotace  na  různé  opravy,  výstavby 
apod. a pro Komárov jako by dota-
ce neexistovaly.

Mohla byste čtenářům přiblí-
žit, co je úkolem finančního výbo-
ru, co má hlídat a co už ovlivnit 
nemůže?

Finanční  výbor  je  kontrolním 
orgánem obce, ale  také  jeho  inici-
ativním orgánem.

Finanční  výbor  je  zastupitel-
stvem  zřizován  povinně  a  zákon 
mu kromě úkolů svěřených výslov-

ně zastupitelstvem obce stanoví též 
další  úkoly,  které  výbor  provádí 
i bez pověření zastupitelstva obce, 
a to kontrolu hospodaření s majet-
kem a finančními prostředky obce.

Jedná o  interní kontrolu prová-
děnou v  rámci obce,  jejíž výstupy 
slouží  pouze  a  jen  pro  zastupitel-
stvo obce, tj. zřizovatele. Cílem této 
činnosti je pak zajištění zákonnosti 
výkonu  samostatné  působnosti 
obce,  přičemž  odstranění  případ-
ných nedostatků shledaných výbo-
rem je rovněž realizováno primárně 
v rámci  interních vztahů obecního 
aparátu.  To  znamená,  že  finanční 
výbor  nemůže  ukládat  nápravná 
opatření. Rozhodnutí o tom, zda se 
přijmou  nějaká  opatření,  patří  do 
působnosti zastupitelstva obce.

Finanční  výbor  je  nejen  kon-
trolním  orgánem,  ale  také  jeho 
iniciativním  orgánem.  Společně 
s dalšími dvěma členkami výboru, 
Ing. Pavlou Černou  a Mgr. Moni-
kou  Razímovou,  se  snažíme  při 
zprávách přiblížit zastupitelům, co 
zahrnují které účty v rozpočtu, jak 
byly  financovány  konkrétní  akce, 
případně zda došlo v průběhu k na-
výšení financování.

Jak vidíte práci zastupitelstva 
a rady v tomto volebním období?

Všichni  zastupitelé  se  aktivně 
zapojují. Jednání zastupitelstva jsou 
věcná, konstruktivní, lépe připrave-
na. V tomto volebním období se již 
udělat kus práce. Byla by potřeba se 

více věnovat možnostem jak získat 
pro obec co nejvíce zajímavých do-
tací, jak už jsem zmínila v úvodu.

Co byste chtěla vzkázat obča-
nům Komárova a co byste si přá-
la, aby v Komárově vzniklo?

Občanům  bych  chtěla  vzkázat, 
aby  se  aktivně  zapojovali  do  dění 
v obci, aby se vyjadřovali k různým 
anketám, které vedení obce připra-
ví. Tak se dají plnit přání a priority 
občanů.

Osobně  považuji  za  důležité, 
aby  se  systematicky  pokračovalo 
v modernizaci základní  školy, aby 

vzniklo  v  obci  víceúčelové  hřiště 
pro děti a mládež. Věřím, že se do 
konce tohoto volebního období po-
daří zrealizovat i další věci. Úprava 
zeleně a veřejných prostranství, do-
pravní zklidnění v obci, nebo zapo-
četí  rekonstrukcí  některých  budov 
v  majetku  obce,  či  alespoň  jejich 
příprava.

Přála bych si, aby se Komárov 
stal  cílem mnoha  turistů  a  hlavně 
vyhledávaným místem k  trvalému 
bydlení.
Děkuji za rozhovor.

Markéta Křížová
Foto: Soukromý archív

Projíždíte se rádi v brdských 
lesích  na  kole?  Tak  to  vás 

jistě potěší dvanáct nově ozna-
čených  cyklotras  v  celkové 
délce 270 kilometrů. Na těchto 
trasách  se  cyklisté  dosud  ori-
entovali  především  dle  názvů 
lesních  cest,  nově  jsou  zde 
umístěná klasická žlutá číselná 
značení.  Projekt  vznikl  na  zá-
kladě  projektové  dokumentace 
města Příbram, značení bylo in-
stalováno  v měsících  červenec 
a  srpen, a  to díky spolku Turi-
stická oblast Brdy a Podbrdsko, 
jehož  členem  je  i Mikroregion 
Hořovicko. Slavnostní otevření 
nových cyklotras se uskutečnilo 
v závěru srpna v Zaječově.

(var)

Nové brdské 
cyklotrasy

›› Slavnostní otevření nových cyklotras se uskutečnilo v závěru srpna 
v Zaječově. Foto: var

›› Značení 12 nových cyklotras 
v celkové délce 270 kilometrů 
se uskutečnilo o letních prázd-
ninách. Foto: archiv TO Brdy 
a Podbrdsko
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KNIHOVNA
JE TU PRO VÁS

Konec prázdnin a dovolených nás 
vrátil do dnů pracovních a zcela 

obyčejných.  Tedy  alespoň  zdánlivě. 
Neboť doba  „coronová“ nám přináší 
řadu omezení a mnohdy i jiný způsob 
života. Ale nedejme se! Knihovna je tu 
pro vás stále. Nakupujeme pro čtenáře 
nové knihy, časopisy, můžete pracovat 
na počítačích. V tom se nezměnilo nic.

Jediné omezení, které vás čeká, že 
do půjčovny vstupujete pouze boční-
mi  balkónovými  dveřmi,  na  ústech 
musíte mít roušku a před odevzdáním 
knih si v knihovně dezinfikujete ruce.

Ale může se stát, že někdo z vás 
bude  mít  strach  do  knihovny  přijít. 
V tomto případě stačí, když zatelefo-
nujete na číslo 311572302 nebo napí-
šete  na  e-mail:  knihovnakomarov@
seznam.cz a objednáte si knihy, které 
si  přejete  a  domluvíte  se  na  termínu 
předání, třeba jenom mezi dveřmi.

Těšíme se na Vaši návštěvu – jsme 
tu pro Vás!

Výpůjční doba
Pondělí: 12.00 – 17. 30.
Středa: 8.30 – 11.00, 12.00 – 16.30
Pátek: 12.00 – 16.00
Úterý a čtvrtek jsou určeny pro úklid, 
balení knih, katalogizaci, besedy, kan-
celářské práce… Ale po domluvě vám 
půjčíme knihy i v tyto dny.

NOVÉ KNIHY
BELETRIE PRO DOSPĚLÉ
›› Lucinda Riley: Milostný dopis
Milostný  dopis,  který  mohl  změnit 
svět. Když v roce 1995 umírá v Lon-

dýně slavný pěta-
devadesátiletý 
herec  sir  James 
Harrison,  jeho 
smrt  nečekaně 
odstartuje  drama-
tické  události,  jež 
osudově  změní 
životy všech, kteří 

se úmyslně či náhodou dostali na sto-
pu šokujícího tajemství starého pána. 
(román pro ženy, rodinné ságy)
›› Megie Brookes: Vězňova žena
Válečná  romance  britské  autorky, 
založená údajně na skutečném příbě-
hu  lásky  britského válečného  zajatce 
a dívky z moravského venkova.  (vá-
lečný román, milostný román, skuteč-
ný příběh)
›› Michaela Klevisová: Drak spí
V zapadlé jihočeské vesničce se před 
čtrnácti  lety  odehrálo  něco,  o  čem 
Eliščina matka už nikdy nechtěla mlu-

vit. Dospělá Eliška  se  teď vrací,  aby 
dávné  události  pochopila.  Po  jejím 
příjezdu však zmizí mladá žena a další 
je zavražděna. Spojitost zločinu se sta-
rým nevyřešeným případem nakonec 
přivede  na  scénu  Josefa  Bergmana. 
A kriminalista během pátrání po vra-
hovi zjišťuje, že místní před ním tají 
temnou minulost i vlastní skříně plné 
kostlivců. (detektivní román)
›› Bruce Cameron: Psí cesta
Druhá  kniha  série  Psí  poslání.  Další 
dobrodružství chundelatého psího ka-
maráda, který po smrti milovaného pá-
níčka Ethana nachází nový smysl své-
ho bytí po boku jeho vnučky Clarity.
A další nová kniha od tohoto autora: 
Psí domov. (dobrodružný román, psi)
›› Halina Pawlowská: Zážitky z ka-
rantény
I  když  se  svět  do 
pekel  řítí,  tak  lze 
pořád šťastně žíti! 
Co  si  počala  Ha-
lina  Pawlowská, 
když  ji  koronavi-
rová karanténa na 
tři měsíce uvězni-
la v jedné domác-
nosti s dcerou, zetěm, vnukem, příte-
lem, tchyní, synem, sestřenicí a dvěma 
psy? Začala  si vést deník o  tom,  jak 
bez úhony přežít  i situace, které  jsou 
na zabití! (humoristické příběhy)
›› Alexandra Potter: Zpověď tros-
ky po čtyřicítce
Když Nell zkrachuje kavárna a spolu 
s ní i vztah - její „šťastně až do smr-
ti „, které si plánovala v Kalifornii -, 
stěhuje  se  zpět  do Londýna,  aby  za-
čala znovu. V Londýně se  toho však 
hodně změnilo. Všechny její svobod-
né kamarádky jsou vdané a mají děti. 
Kvůli závratné výši nájmů je nucena 
pronajmout  si  pokoj  v  domě  nezná-
mého člověka a ve světě dokonalých 
životů prezentovaných na Instagramu 
si  připadá  jako  troska. A  co  je  ještě 
horší, jako troska po čtyřicítce. (román 
pro ženy)
›› Milena Holcová: Láska v moll
Příběh Sylvy, Marie a Jana přibližuje 
dilemata a kontroverze pozdního mi-
lostného  života,  důstojnosti  a  smrti. 
Staví před nás ale také závažné otázky: 
kdy a jak vzdáme život, kdo o tom má 
právo  rozhodnout a kde  jsou hranice 
naší i cizí důstojnosti. Je i příspěvkem 
k nyní tolik diskutované eutanázii. Ale 
především  zobrazuje  život,  milostný 
a barevný. A je to psáno přesvědčivě, 
do detailů poctivě a nadto čtivě.  (ro-
mán pro ženy, mezilidské vztahy)
›› Milena Holcová: Riskantní roz-
hovor
Příběh tří žen, jedna je herečka a sna-
ží  se  ustát  útok  bulvární  novinářky, 

dvoření vlezlého spolužáka, minulost 
protekčního  dítěte,  soužití  s  matkou 
a zejména roli, do které ji život obsa-
dil  navzdory  všemu,  co  umí  a  chce. 
Druhá,  matka  samoživitelka,  má  za 
to, že život je série zklamání a proher, 
nekonečný  boj,  kde  nic  není  zadar-
mo  a  ona  ho  dá,  jen  když  nepovolí. 
A třetí se prostě bojí. Smrti, demence, 
osamělosti. Všechny se snaží najít dů-
stojnost, lásku, vnitřní klid. Někdy ele-
gantně, sebeironicky a noblesně, jindy 
urputně, ublíženě a uboze. Navzdory 
košaté  dějové  linii  je  však Riskantní 
rozhovor  zejména  knihou  o  smyslu 
a limitech mateřství. (román pro ženy, 
psychologický příběh)
Stojí za to přečíst i další dvě nové kni-
hy: Přezrálé broskve a Romance na tři 
doby od stejné autorky.
›› Bohdan Hryniewicz: Moje chla-
pecká válka (Varšava 1944)
Skutečný příběh třináctiletého vojáka, 
hrdiny polského odboje. Příběh o hr-
dinství,  obětování  a  naději. Působivá 
kniha  plná  těch  nejmenších  detailů 
a  vzpomínek,  zároveň  však  ucelený 
obraz  válečných  událostí.  Dílo  Boh-
dana  Hryniewicze  je  jedinečným 
autentickým  pohledem  na  heroické 
i  tragické Varšavské povstání a záro-
veň strhující osobní výpovědí chlapce, 
který  dospíval  v  trýznivém  období 
druhé světové války.  (válečný román 
podle skutečnosti)
›› Niel Mackay: Vlčí proces
Brilantní historický román, inspirova-
ný skutečným příběhem muže, jenž se 
dopustil zločinů tak strašlivých, že byl 
považován za vlkodlaka. Inspirováno 
příběhem  prvního  usvědčeného  séri-
ového  vraha  v  dějinách.  (detektivní 
román podle skutečnosti)
›› Uwe Wilhelm: Sedm barev krve
Tři vraždy za tři měsíce. Tři ženy. Tři 
vzkazy, v nichž vrah podává svědec-
tví  o  sedminásobném  „uzdravení“. 
Berlínská  policie  je  pod  tlakem. Ná-

hle vražedná série 
končí a všichni na 
ni  postupně  za-
pomínají.  Pouze 
státní  zástupkyně 
Helena  Faberová 
je  přesvědčená, 
že to vše je jenom 
začátek.  O  rok 

později  je  brutálně  zavražděna  čtvr-
tá žena a Helena se vydává po stopě 
zabijáka,  který  si  říká Dionýsos. Zá-
vod s časem se mění v boj o přežití. 
Další obětí totiž má být právě Helena. 
Dionýsos  se  nevzdá,  dokud  nebude 
„uzdravena“ i ona. (detektivní román)
NAUČNÁ LITERATURA
›› Milan a Roman Plchovi: Tajem-
ná místa nacismu
Přehled  vybraných  známých,  méně 
známých i úplně neznámých míst, kte-
rá jsou spojená s nacistickým obdobím 
u nás. Historické střípky a medailonky 
zajímavých  osobností.  Barevné  foto-
grafie. (památná místa, památky, prů-
vodce, geografie)

Arnošt Vašíček: Setkání s tajemnem
Výběr nejprůkaznějších z několika ti-
síc případů, které autor shromáždil ve 
svém archivu. Vznikla zásluhou těch, 
kteří  se  nebáli  přiznat,  že  se  setkali 
s  něčím,  co  sice nejsme  schopni po-
chopit, ale co přesto nemůžeme popřít 
a přehlížet. (podle skutečnosti, záhady, 
nevysvětlitelné jevy, posmrtný život)
KNIHY PRO DĚTI
›› Minecraft
Jste uvězněni sami na neznámém no-
vém světě. Denní světlo trvá pouhých 
deset minut, než padne noc a začnou 
se dít děsivé věci! To je svět, ve kte-
rém se ocitne-
te,  budete-li 
si  chtít  zahrát 
hru Minecraft. 
Nyní si k  této 
hře  můžete 
pořídit  i  Ro-
čenku, ve kte-
ré najdete růz-
né rady, návody, tipy, které si můžete 
vyzkoušet ve své vlastní hře, a ještě 
spoustu zábavných stránek navíc!
A  další  knihy  s  touto  s  tématikou: 
Bojová  příručka,  Příručka  redstone, 
Stavitelská příručka, Základní příruč-
ka (počítačové hry, návody, příběhy)
›› Petr Stoličný: Pohádky o do-
pravních značkách (1. a 2. díl)
Srozumitelnou  a  zábavnou  formou 
seznamuje  malé  čtenáře  s  riziky, 
která  na  ně 
na  silnicích 
a  v  ulicích 
měst  číhají, 
učí  je  rozu-
mět  doprav-
ním  značkám 
a  radí,  jak  se 
p o h y b o v a t 
bezpečně. Každá z dvaceti pohádek 
je věnována jedné dopravní značce. 
A na konci knihy čeká na děti kvíz. 
(příběhy  s  poučením,  pohádkové 
příběhy pro předškoláky i malé ško-
láky)
›› Jana Martincová: Jak děti při-
cházejí na svět
Bohatě ilustrovaná publikace, jež na 
základě  rozhovoru  malého  chlapce 
s  maminkou  objasní  první  dětské 
otázky týkající se početí, těhotenství, 
narození  miminka  a  jeho  prvních 
měsíců života. Pro děti předškolního, 
příp.  mladšího  školního  věku.  (pří-
běh o početí pro nejmenší)
›› Vladimíra Gelbhartová: Velká 
kniha říkadel
Velká kniha říkadel potěší nejen děti, 
ale i dospělé čtenáře. Lidová sloves-
nost  je prolnuta a doplněna  součas-
nými  verši,  jejich  výběr  umožňuje 
dětem, aby si je po přečtení s dospě-
lým mohly  říkat  samy.  Říkanky  se 
mohou  též  stát  vítanou  pomůckou 
pro učitele… (pohádky a říkadla pro 
nejmenší)

J. Prokopová, H. Humlová

KNIHOVNA
INFORMUJE
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Milí žáčci, hlásí se vám knihovna. Během školního roku jste byli 
zvyklí chodit se třídou do místní knihovny na besedy nad kni-

hou, dozvědět se něco nového, či si jen tak popovídat. Ale dnešní doba 
„coronová“ nám to zatím neumožňuje, tak abychom neztratili kontakt, 
vymyslela  jsem pro vás výtvarnou soutěž, kde každý dostane malou 
odměnu.

PRO 1., 2. a 3. TŘÍDU
Jelikož každé knize sluší pěkná záložka, budete mít za úkol ji vy-

tvořit. Vystřihněte si ji ze čtvrtky a krásně ji vyzdobte kresbami. Může-
te použít fixy, pastelky či vodovky. Prostě co chcete.

Námětem budou kalendářní měsíce říjen, listopad a prosinec.
Každý z vás si vyberte podle sebe. Malovat můžete barevné listy, 

déšť i deštníky, zvířátka, ovoce, sněhové vločky, sněhuláky i zimní ra-
dovánky. Prostě podle své fantazie.

PRO 4. a 5. TŘÍDU
Námětem  je  slůvko  knížka  (kniha,  knížečka  apod.) Děti mají  za 

úkol  vymyslet  rýmované  dvojverší. Básnička může  být  samozřejmě 
i delší.
Příklad – Tahle modrá knížka
to je pěkná stříška…
K básničce namalujte malou
ilustraci.

Všechna  svoje dílka nezapomeňte 
podepsat. Budeme se těšit na vaše 
práce a odměna vás nemine!

J. Prokopová, H. Humlová,
knihovnice

Knihovna dětem: SOUTĚŽ PRO DĚTI Z PRVNÍHO STUPNĚ ZŠ TGM KOMÁROV

Slavnostní
vítání

občánků
v Komárově
dne 30. 8. 2020 (Foto: Alois Crk)

Filip Mašek

Marie Lore 
Bretschneider

Hana Ševčíková

Miroslav Češka

Ema Bublová

Michal Štolba Elena MračkováJiří Kottnauer

Jasmína Filarová

Petr Šmehlík

Lukáš Kos ❁
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Protože  se  letošní prvňáčci ne-
mohli zúčastnit zápisu na jaře, 

rozhodli  jsme  se  pro  ně  uspořá-
dat  zápis  v  náhradním  termínu 
o prázdninách, v neděli 23. 8. Tato 
akce  proběhla  na  školní  zahradě 
za pomoci většiny kolegů a někte-
rých dětí z druhého stupně, převle-
čených do pohádkových masek.

Děti  plnily  různé úkoly  a  pro-
cházely  pohádkovou  cestičkou, 
která končila u paní učitelek prv-
ních  ročníků.  Po  splnění  všech 
úkolů  na  stanovišťích  si  na  za-

hradě  pohráli,  vybarvili  obrázek, 
nebo si nechali od Hanky Šmídové 
namalovat  něco  pěkného  na  obli-
čej. Spolek rodičů nám zajistil ob-
čerstvení a  tak si děti  také mohly 
objednat  u  p. Báry Mikulové  pití 
a  rodiče  posedět  u  kávy. Všichni 
jsme si tuto akci velmi užili a hlav-
ně, přálo nám i počasí. Mnohokrát 
děkujeme všem, kteří nám s orga-
nizací tohoto hezkého pohádkové-
ho odpoledne pomohli!

Kolektiv učitelek 1. stupně
Foto: Tomáš Richter

Zápis do prvních tříd
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Na začátku školního roku
Základní  škola  T.  G.  Masaryka 

v  Komárově  v  současné  době 
prochází  postupnou  rekonstrukcí 
a  přestavbou  svých  prostor.  Nové 
učebny mají žákům nabídnout mo-
derní vybavení vhodné pro výuku. 
Učebny budou disponovat novými 
podlahami, výmalbou a umyvadly, 
která umožní žákům snadněji dodr-
žovat hygienické návyky. V budově 
školy vznikne  zcela nová odborná 
učebna přírodních věd,  která bude 
obsahovat  i  plně  vybavenou  che-
mickou  laboratoř.  Tato  učebna  je 
spolufinancována  Evropskou  unií 
a  má  za  cíl  zajištění  adekvátních 
prostor  pro  výuku  a  rozvoj  žáků 
v klíčové kompetenci přírodní vědy.

Původní plán této rekonstrukce, 
který  počítal  se  skončením  prací 
v  prostorách  učeben  před  začát-
kem  nového  školního  roku,  však 
kvůli  pandemii  Covid-19  nebyl 
splněn. Práce tedy ovlivnily začá-
tek školního roku na škole. Škola 
musela  spolu  se  zřizovatelem, 
městysem Komárov, zřídit náhrad-
ní  učebny  mimo  školní  budovu. 
Od 1.  září  se  tak  někteří  žáci  učí 
v  oddělených  prostorách  hasi-
čárny  a  Domu  kultury.  Všechny 
tyto  provizorní  učebny  jsou  však 
plně přizpůsobeny potřebám žáků 
a  učitelů  a  schváleny  místní  hy-
gienickou  pracovnicí.  I  přesto  si 
uvědomujeme, že situace není do-
konalá, a že přináší jisté komplika-
ce. Proto bychom rádi poděkovali 
dobrovolným  hasičům  a  městysu 
Komárov  za  vstřícnost  a  ochotu 
při zapůjčování prostor a jejich vy-
bavení;  uklízečkám  a  školníkovi 
školy  Komárov  za  jejich  skvělé 
pracovní  nasazení;  učitelům  za 
rychlé  přizpůsobení  se  náročné 
situaci; a v neposlední řadě žákům 
a  jejich  rodičům za  to,  jak skvěle 
to zvládají.

Máme za sebou prvních čtrnáct 
dní výuky v novém školním roce. 
Během nich doplňujeme a upevňu-
jeme učivo z předchozího pololetí, 
snažíme  se  dětem  co  nejvíce  po-
moci se znovu vrátit do „školního“ 
rytmu.  Jsme  přesvědčeni  o  tom, 
že  se  to  podaří.  Děti  jsou  vstříc-
né,  vnímavé,  chápou  a  respektují 
všechna  doporučení  a  nařízení. 
Takže jim patří velká pochvala.

V týdnu od 21. 9. se do budo-
vy školy vrátí z azylu v kulturním 
domě 4. a 5. ročník, následně pak 
v  posledním  týdnu  měsíce  září 
se  vrátí  do budovy  i  naši  druháci 
a budeme tak úplní. Ostatní rekon-
strukční práce v objektu školy  již 
nebudou  zásadním  způsobem po-
byt dětí ve škole omezovat. Rekon-
strukce  učebny  přírodovědných 
předmětů a vybudování laboratoře 
je plánováno na měsíc říjen, resp. 
listopad.

Podrobnější  informace  včet-
ně  obrazových  a  fotografických 
příloh  budeme  dále  průběžně  pu-
blikovat  na  webových  stránkách 
školy a nově i na Facebooku.

Tereza Richterová, ZŠ TGM 
Komárov, Foto:Archív ZŠ

Prvňáčci
V  letošním  školním  roce  jsme 

1.  září  přivítali  30  prvňáčků. 
Máme dvě třídy po patnácti dětech. 
Protože nám také přálo počasí, slav-
nostní stužkování a předání pamět-
ních listů proběhlo za pomoci žáků 
z devátých ročníků venku před ško-
lou. Potom děti se svojí paní učitel-
kou odešly do třídy a na chvíli used-
ly do školních lavic. Rovněž rodiče 
se přišli podívat do třídy a mohli tak 
podpořit své malé školáky.

Ilona Hošková,
Vladimíra Zamboryová

Prázdniny a začátek školního roku v Mateřské škole Komárov
Jako každý rok, tak i letos jsme v průběhu letních prázdnin naplánovali různé opravy a rekonstrukce. V červenci byly vymalovány dvě třídy a pro-

vedena rekonstrukce výtahů na jídlo. Výtahy byly staré 38 let. Vyměněny byly kabiny za nerezové. V průběhu měsíce srpna byly zrekonstruovány 
přístřešky u pískovišť na školní zahradě. O příštích letních prázdninách bychom chtěli realizovat rekonstrukci čtyř výdejen jídla. V září nastoupilo do 
mateřské školy 34 nových dětí. Věříme, že si naše nové děti ve školce rychle zvyknou a budou se do ní těšit. Kolektiv MŠ Komárov



Svátek fotbalu
v Komárově
Den 2. září 2020 se nesmazatelně zapsal do historie Komárova, především do historie komárovského fotbalu. Ondrášovka Cup – oficiální fotba-
lový pohár mládeže FAČR pro kategorie U8-U13 byl letos prvně zahájen Superpohárem a pořadatelé si pro jeho konání vybrali právě Komárov. 
Utkání Superpoháru AC Sparta Praha vs. výběr pražských a středočeských fotbalových akademií kategorie U14 a exhibiční utkání REAL TOP 
Praha vs. „stará garda“ FK Komárov proběhla za účasti významných českých sportovních a fotbalových osobností. Redakce Komárováku byla 
pořádající agenturou osobně pozvána na tuto událost a dostala příležitost udělat pro naše čtenáře řadu fotografií a rozhovorů.

8 www.ikomarov.cz

SUPERPOHÁR Ondrášovka 
CUP: AC SPARTA Praha vs. vý-
běr pražských a středočeských 
fotbalových akademií kategorie 
U14 5:0

Výsledek se zdá být jednoznač-
ný. Diváci se však určitě nenudili. 
Výběr  akademií  Prahy  a  Středo-
českého kraje se nevzdával ani po 
první  půli,  kdy  byl  výsledek  3:0. 
Sparta hrála výborně a výsledek je 
jistě zasloužený. Musíme vzít však 
v úvahu,  že SPARTA  je  již  sehra-
ným  týmem,  zatímco  výběr  mohl 
trénovat akorát v autobuse, jak po-
pisuje Pavel Dudl v našem společ-
ném rozhovoru. O své pocity ze zá-
pasu se s námi podělili i rozhodčí.

REAL TOP Praha vs. „stará gar-
da“ FK Komárov 4:3

Součástí programu bylo i chari-
tativní  exhibiční utkání mezi  „sta-
rou gardou“ bývalých i současných 
členů FK Komárov a celkem, slo-
ženým ze známých osobností spor-
tovního a kulturního života REAL 
TOP Praha.

V bílých dresech Realu hráli: Ja-
roslav Bellada, Antonín Rosa, Milan 
Fukal,  Karel  Rada,  Erich  Brabec, 
Jaromír  Bosák, Michal Hamršmíd, 
Marek Pinc, Jiří Tlustý, Ondřej Pa-
velec, Robert Záruba, Patrik Berger, 
Vladimír  Šmicer,  Václav  Kadlec, 
Jan Koller, Ota Balage, Pavel Mareš 
a Radek Šírl.

“Stará  garda”  FK  Komárov 
v modrém, hrála ve složení: Rudolf 
Martinkovič,  Milan  Hlavatý,  Jan 
Šubrt,  Petr  Větrovský,  Petr  Ho-
chman, František Perman,  Jaromír 
Ernest, Jiří Srp, Martin Fábera, Ka-
rel  Vais,  Jaroslav  Šlechta,  Václav 
Komínek,  Marek  Mojžíš,  Luděk 
Kaufman, Pavel Dudl, Roman Fu-
lín. Trenér: Miroslav Janda. Vedou-
cí mužstva: Václav Vokáč

Komárovskou obranu prorazili: 
Koller  (2x),  Kadlec  a  Mareš.  Za 
„starou  gardu“  FK Komárov  skó-
rovali Luděk Kaufman(2x) a Karel 
Vais.

Vítězství týmu REAL TOP Praha 
bylo těsné, takže naši hráči a téměř 

800 přítomných diváků jistě nebyli 
zklamáni. Navíc tento zápas potěšil 
všechny i tím, že přispěl na dobrou 
věc.  Šek  s  výtěžkem  75 000,–  Kč 
byl slavnostně věnován paní Jarmile 
Gruntové,  ředitelce  Svazu  tělesně 
postižených  v  Hořovicích.  Na  or-
ganizátory charity však čekalo pře-
kvapení. Paní Gruntová, ačkoliv by 
jí částka jistě pomohla v její nelehké 
situaci,  oznámila  všem,  že  se  o  ni 
podělí s potřebnými dětmi. Protože 
to celé není jednoduchý příběh, roz-
hodli  jsme se pro naše čtenáře při-
pravit  s  paní  Gruntovou  rozhovor. 
Více se tedy o ní dozvíte v prosinco-
vém čísle Komárováku.

-redakce-, Foto: Tomáš Richter



Kdy vznikl projekt Ondrášov-
ka CUP?

Projekt  vznikl  v  roce  2013, 
kdy  se  generální  ředitel  Ond-
rášovky,  pan  Libor  Duba  spojil 
s  předsedou  Středočeského  fot-
balového  svazu  p.  Miroslavem 
Libou. Prvního ročníku se zúčast-
nilo celkem 28 mužstev i ze Slo-
venska. Minulého ročníku se však 
turnaje  již  zúčastnilo  přes  800 
týmů.  SUPERPOHÁR  je  vyvr-
cholením soutěže. Rozhodli jsme 
se postavit  loňského vítěze kate-
gorie U13  (na podzim už budou 
kategorie  U14),  kterým  se  stala 
AC SPARTA Praha proti výběru 
pražských a středočeských fotba-
lových akademií kategorie U14.
Proč jste vybrali, jako místo ko-
nání Superpoháru, Komárov?

FK  Komárov  se  stává,  čím 
dál  tím  více  nepřehlédnutelným. 
Díky  panu Kleknerovi  jeho  úro-
veň  stoupá.  Byl  nám  doporučen 

ze  Středočeského  fotbalového 
svazu.  A  pan  Klekner,  protože 
je  zároveň  starostou  Komárova, 
se pro nás stal jakýmsi garantem 
kvalitní  organizace.  Pro  Komá-
rov  je významné exhibiční utká-
ní  s  týmem  REAL  TOP  Praha. 
REAL  TOP  PRAHA  vybral  již 
skoro 30 mil. korun na charitu od 
svého vzniku. Výtěžek z dnešní-
ho zápasu bude věnován organi-
zaci  Svazu  tělesně  postižených 
v Hořovicích. Komu konkrétně to 
nemohu prozradit, protože to má 
být překvapení.
Fotbal – Radost – Rodina, jsou 
hesla projektu Ondrášovka 
CUP, proč?

Smyslem našeho projektu jsou 
hlavně  děti,  jejich  radost,  radost 
z pohybu a šťastná rodina. Fotbal 
může  tyhle  hodnoty  spojit  a  na-
učit  nás  společně  zodpovědnosti 
a slušnosti.

-mk-, Foto: Tomáš Richter

Rozhovor s Petrem Lacinou
ředitelem sportovních projektů firmy Ondrášovka
(Současně působí jako extraligový rozhodčí ledního hokeje.)
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Jak jste se dostal ke komento-
vání, od malička jste si přál být 
komentátorem?

Myslím  si,  že  nejsem  výjim-
kou, že většina z nás, kteří  to dě-
láme, tak jsme si splnili asi dětský 
sen,  a  to  je  komentovat  všechny 
možné  zápasy.  Pořád  jsem  doma 
mlel,  až  z  toho  byli  všichni  ner-
vózní,  takže  jsem  šel  na  žurna-
listiku,  i  když  řada  kolegů  nemá 
vysokou  školu,  obor  žurnalistiky. 
Víceméně si myslím, že je to o zá-
jmu a samozřejmě trochu i talentu. 
Musí  člověk  umět  mluvit,  samo-
zřejmě i psát a mít o to zájem.
Měl jste na své cestě nějaké pře-
kážky, či těžkosti, co Vás mohlo 
odradit?

Začínal jsem v době, která byla 
ještě  pomalejší,  než  je  dneska. 
Myslím to tak, že jsem si v redakci 

sportu  České  televize musel  pro-
jít vším úplně od začátku a musel 
jsem si vyčekat  i  tu možnost pra-
covat  na  velkém  sportu,  na  vel-
kých přenosech  a  jsem za  to  rád. 
Trvalo  mi  to  x  let.  Dnes,  když 
přijdou mladý,  tak chtějí všechno 
hned. Mají  pocit,  že  po  půl  roce, 
po  roce  už  můžou  komentovat, 
moderovat atd. Samozřejmě tak to 
není. Jsem rád, že jsem měl hlavně 
tu trpělivost a možná i píli a zapá-
lení, že jsem opravdu vydržel a do-
sáhl  tady  toho.  Trvalo  to  hodně 
dlouho, ale jsem za to rád, protože 
jsem načerpal plno věcí, které jsou 
k tomu potřeba.
Když máte nějaké těžkosti, co 
Vás znovu nabudí a dostane 
zpátky?

Možná  jsem  ještě  neřekl,  že 
člověk  to  musí  mít  rád  a  musí 

být  fanouškem  sportu. A  já  jsem 
samozřejmě  velkým  fanouškem 
sportu,  mým  hlavním  sportem  je 
fotbal. I tahle naše práce prochází 
stereotypem. V podstatě ty zápasy 
jsou  týden,  co  týden,  nechci  říct 
stejné, ale jsou to stejné stadiony, 
stejné týmy. To, že to mám tak rád, 
tak  ze mě  to  fandovství  ještě  ne-
vyprchalo.  Pořád  mě  to  naplňuje 
a  ty  chvíle,  kdy  to  člověku  třeba 
nejde, přeřeknu se, řeknu nějakou 
špatnou informaci… Dnes je doba, 
kdy  to  okamžitě  člověk  dostane 
zpátky  z  různých  sociálních  sítí 
atd. Jsme za blbce během jednoho 
slova, ale beru to, že to k tomu pa-
tří a jsem pořád vděčný za to, že to 
můžu dělat.
Co byste popřál komárovským 
fanouškům?

Komárovským fanouškům pře-

ji všechno nejlepší, ať jsou zdraví 
a na hřišti,  ať  jim  to  jde, ať padá 
hodně gólů.

-mk-, Foto: Tomáš Richter

David Kozohorský, redaktor sportu České televize, na druhé straně mikrofonu
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Tvářemi letošního Ondrášovka 
Cupu jsou Dominik Plechatý 

a Markéta Ringelová, kterou jsem 
během Superpoháru Ondrášovka 
Cupu v Komárově požádala o roz-
hovor.
Jak jste se k fotbalu dostala, kdo 
Vás k fotbalu přivedl? A chtěla jste 
být vždycky fotbalistkou?

Úplně  prvně  musím  zmínit,  že 
můj tatínek je bývalý prvoligový fot-
balista, takže se dá říct, že jsem fotbal 
měla  svým  způsobem  předurčený. 
Dlouho jsem zkoušela spoustu jiných 
sportů,  ale  nakonec  jsem  přeci  jen 
skončila u  fotbalu, a  to dost  razant-
ním způsobem od svých asi jedenácti 
let. Když  jsem začala oficiálně hrát 
v klubu, tak se dá říct, že jsem nevy-
nechala  jediný  trénink.  Od  té  doby 
mě fotbal absolutně pohltil a hraji ho 
dodnes. Co se týká toho, jestli jsem 
si  vždycky  přála  být  fotbalistkou, 
tak v tom počátku, když jsem se do 
fotbalu  zamilovala,  tak  určitě.  Pak 
přišlo  období  dospívání,  kdy  začne 
člověk  zjišťovat,  že  v  rámci  České 
republiky  není  moc  možností  dělat 
fotbal na úplně profesionální úrovni, 
tak jsem si začala hledat zadní vrátka. 

Ale nakonec jsem po základní škole 
šla na sportovní gymnázium zaměře-
né právě na fotbal. Pořád jsem tedy 
doufala,  že  bych  ve  fotbale  mohla 
dojít daleko. Zjistila jsem, že živit se 
profesionálně fotbalem u nás je hod-
ně těžké a stejně tak dostat se do ně-
jakého špičkového klubu je opravdu 
hodně těžké.
Vy jste jistě nebyla jediná holka, 
která chtěla hrát fotbal. Takže to 
byly ženské nebo chlapecké kluby, 
kde jste začala hrát?

Já  jsem  začínala  hrát  s  kluky 
v rámci her na sídlišti v Hradci Krá-
lové, odkud pocházím. A první klub, 
který jsem začala navštěvovat, dnes-
ka se jmenuje FC Hradec Králové, to 
už byl ženský klub, resp. dívčí klub. 
I když spousta holek v mé věkové ka-
tegorii hrála ještě s kluky, tak já, pro-
tože jsem pocházela z města, kde ten 

dívčí klub byl, jsem už rovnou začala 
hrát s holkami.
Takže jsou kluby, kde hrají holky 
s klukama v jednom týmu?

Ano jsou, do 14 let můžou dívky 
být v jednom klubu s kluky. Ale pak 
tam jsou už rozdíly, ať už fyziologic-
ké nebo silové. Už je těžké měřit se 
s kluky v tomhle věku, pak už musí 
dívky přestoupit do ženského týmu.
Setkala jste se ve svém životě s ně-
jakou vážnou překážkou, kterou 
jste musela na cestě za fotbalem 
překonat? A pokud ano, jak jste ji 
překonala?

Myslím si, že hodně těžké období 
bylo, když  jsem studovala na gym-
náziu  a  už  v  prvním  ročníku  si mě 
všimla pražská Sparta. Musím zmí-
nit,  že  gymnázium  jsem  studovala 
v Pardubicích. To znamená, že jsem 
pendlovala mezi Hradcem Králové, 
Pardubicemi a Prahou, a to bylo hod-
ně náročné. Myslím si však, že mě to 
posunulo  dál  v  určitém  směru. Ale 
musím říct, že i když to bylo opravdu 
těžké, ani na moment mě nenapadlo 
odejít od fotbalu nebo ze školy. Bylo 
to  pro  mě  překážkou,  ale  takovou, 
kterou  jsem  chtěla  zdolat  a  našla 
jsem  si  způsoby  jak.  Další  hodně 
velkou překážkou bylo, když jsem si 
způsobila celkem náročné zranění – 
přetržení  předního  křížového  vazu. 
Musím říct, že to byl okamžik, kdy 
jsem si myslela, že jsem s fotbalem 
skončila. Ale ty myšlenky trvaly asi 
tři  hodiny.  Takže  druhý  den  jsem 
se z toho vyspala. Řekla jsem si, že 
tímhle moje fotbalová kariéra nesmí 
skončit  a  taky  si myslím,  že mě  to 
svým způsobem posunulo dál.
Podporovalo Vás okolí i po tom 
úrazu?

Určitě ano. Od začátku mám ne-
skutečnou podporu ve své mamince 
a  samozřejmě  i  v  taťkovi,  ale  jeli-
kož pocházím, bohužel, z rozvedené 
rodiny  a  vlastně  rodiče  se  rozvedli 
v  době,  kdy  jsem  cestovala  mezi 
Hradcem,  Prahou  a  Pardubicemi, 
tak  to  bylo  samozřejmě  také  navíc 
složité  období.  Nicméně  jsem  byd-
lela s maminkou, a ta podpora z její 
strany  byla  hodně,  hodně  velká. 
A samozřejmě jsem v tomto období 
měla podporu od svých spoluhráček 
a nejbližších.
Co byste přála komárovskému fot-
balu?

Protože je tady moc hezké záze-
mí, tak určitě bych popřála, aby se tu 
hrál  fotbal  co  nejdéle. Aby  chodilo 
hodně fanoušků, aby fandili všichni 
slušně,  aby  se  tu  hrál  hezký  fotbal, 
který baví fanoušky i hráče, a hlavně 
bez zranění.

-mk-, Foto: Tomáš Richter

Rozhovor s Markétou Ringelovou
– fotbalistkou pražské Sparty a národního týmu

Jaké jsou Vaše dojmy ze zápasu?
Z. Š. – Musím říct, že kluci hráli 
velice dobře. Podle mě to byl i ta-
kový rychlý fotbal, mělo to tempo. 
Sice  byl  výsledek  jednoznačný, 
ale na  tom hřišti  to vůbec nebylo 
vidět.
J. F. – Souhlasím s kolegyní, výsle-
dek sice  jednoznačný, ale kluci se 
snažili, ale určitě zažili atmosféru, 
kterou teď nějakou dobu už nezažijí 
a myslím, že si to všichni užili.
J. Š. – Souhlasím a dodám, že at-
mosféra byla vynikající.
Pánové, jak jste se tvářili na to, 
když jste se poprvé setkali s roz-
hodčí – ženou?
J. Š. – Pro mě to bylo překvapení, 
že  vlastně  ta  práce  je.  Z  pohledu 
ženského fotbalu, jsem vnímal jen 
hráčky, ale nepřipustil  jsem si, že 
by zápasy mohly rozhodovat i hol-
ky. Nakonec i pro nás je to zpest-
ření a příjemný ženský element ve 
fotbale a rád s nim jezdím.
J.  F.  –  Já  pocházím  z  kolektivu 
rozhodčích, kde žádný ženský ele-
ment nebyl. A když pro mě přijela 
rozhodčí  z Česka  na  nějaký mlá-
dežnický zápas,  tak  jsem byl nej-
dřív vyjevený, byl jsem mladý. To 
mi bylo 17-18 let. Byla to novinka, 
ale dneska už jsem si zvykl a dnes-
ka už to považuji za běžnou věc.
Jak Vy jste se k tomu dostala, co 
Vás přimělo stát se fotbalovou 
rozhodčí?
Z. Š.  – Pocházím  z malé  vesnice 
kousek  od  Klatov  a  hřiště  jsme 
měli u domu. Takže  jsem se cho-
dila koukat a říkala jsem si, že to 

odpískám  jednou  líp  než  chlap, 
a  nakonec  jsem  u  toho  zůstala. 
Ono to tak nakonec vyšlo, že jsem 
lepší než ten chlap na hřišti. Ženy 
jsou  přeci  jen  vnímavější, možná 
se dokážeme víc vcítit. Na druhou 
stranu,  já  už moc  nepískám,  spíš 
jsem  na  lajně.  Jinak  kluky  beru 
jako parťáky.
Taky si myslíte, že žena píská 
a rozhoduje jinak než chlap?
J.  Š.  –  Já  si  myslím,  že  ani  ne. 
Možná v  těch nižších  třídách,  ale 
v té vyšší soutěži už je to vyrovna-
né, na stejné úrovni. Holky větši-
nou pískají ženskou ligu.
Kolik máme teď žen – rozhod-
čích?
Z. Š.  - U nás v Česku – ČFL di-
vize, myslím,  že  je  nás  něco  ko-
lem deseti. Na mezinárodní scéně 
máme čtyři rozhodčí a šest asisten-
tek a v Čechách si myslím kolem 
50  až  60  rozhodčích  žen  už  je. 
Myslím,  že  se  blížíme  ke  špičce 
a  z  hlediska  mezinárodní  listiny, 
tak  jsme  mezi  světovou  špičkou, 
protože srovnatelně to mají i Něm-
ci,  kteří mají  hodně moc  rozhod-
čích, ať už žen nebo mužů. Máme 
i  kvalitní  semináře,  abych  řekla 
pravdu,  jezdí  sem  i  mezinárodní 
instruktoři,  takže  díky  tomu  se 
můžeme rovnat světu a máme kva-
litní  rozhodčí.  Osobně  absolvuji 
čtyři semináře během půl roku.
J. F. – I pro nás je zpestření, když 
nejsme  čistě  mužský  kolektiv. 
Myslím, že s holkama vycházíme 
dobře.

-mk-, Foto: Alexandr Chytil

Mezi rozhodčími nechyběla žena
Rozhovor s ligovými rozhodčími mě napadl na místě, když proti mně 
kráčeli všichni tři - Zuzana Špindlerová, Jakub Fencl, Jakub Šlajs - ze 
zápasu Superpoháru U14 a mezi nimi byla žena.
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Erich Brabec
je bývalý český fotbalový obránce a reprezen-
tant naposledy působící v FC Slovan Liberec.

Jak jste se dostal k fotbalu? Vždycky jste si 
přál hrát fotbal nebo Vás k němu někdo do-
vedl?

Začalo to na vesnici. Jak to bývalo dřív, hráli 
jsme  všichni  fotbal. Ale  za  vším  je  podepsaný 
táta, který mě na fotbaly vozil. Všude jsem s ním 

chodil, kde on hrál. A tudy asi vede cesta i pro 
dnešní mládež. Pokud  rodiče o děti nemají zá-
jem, pak to mají děti složitější. Inklinují k tomu, 
že  tráví  svůj  čas  někde  jinde,  než  na  pláccích. 
A je jedno, jestli jde o hokej, basket nebo fotbal.
Překonával jste nějaké překážky na cestě 
k fotbalu?

Tak  vždycky  jsou,  překážky,  že  jo.  Ať  už 
v dorosteneckém věku, kdy jsem musel jezdit do 
školy a na tréninky. Ale ani v profesionální kari-
éře to není vždycky růžové. Měl jsem to štěstí, 
že jsem celou kariéru vydržel zdravý a pak se ten 
fotbal hraje líp, když nemá člověk žádné problé-
my a může hrát 22 let na té nejvyšší úrovni. Tak-
že pro mě těch překážek nebylo tolik a já jsem 
rád, že  ty, které přišly, byly  takové, se kterými 
jsem si mohl poradit.
Co byste popřál komárovskému fotbalu?

Aby chodilo tolik lidí. Protože, já si myslím, 
že k fotbalu patří lidi, patří k nim klobása, pivo 
a dobrý fotbal a je to zábava. Na každé vesnici 
by mělo být hřiště a měli by se tam lidi scházet, 
a to si myslím, že se tady dneska naplnilo.

Vladimír Šmicer
je bývalý český fotbalový záložník. Společně 
s Milanem Barošem se stal v roce 2005 prvním 
českým vítězem prestižní Ligy mistrů UEFA.

Jak jste začínal s fotbalem? Vždycky jste si 
přál hrát fotbal, nebo Vás k němu někdo při-
vedl?

Od  malinka,  šlo  to  samo.  Když  jsem  byl 
malý, začal jsem si hrát s balonem. Potom můj 
děda trénoval žáky, takže jsem to měl o to jed-
nodušší, že jsem šel k dědovi. Já jsem z vesnice 
Verneřice. Ta hra mě chytla od začátku. Pro mě 
nebylo nic jiného, než fotbal. V době za komu-
nismu profesionální fotbalisté nebyli, takže jsem 
si  jenom říkal, že chci hrát  třeba naší  ligu a  to 
se mi splnilo. Hrál jsem za národní tým a nako-

nec i v zahraničním angažmá. Nejdřív jsem šel 
do  Francie  do RC Lens,  potom do Liverpoolu 
a Bordeaux. Takže  jsem měl  fantastické kluby, 
hlavně ten Liverpool. Vyhráli jsme spoustu po-
hárů a zažil jsem asi fotbal na té nejvyšší úrovni.
Měl jste nějaké překážky, které jste musel 
překonávat na cestě za fotbalem?

Těch překážek je hrozně moc. Začíná to třeba 
zraněními, ale potom, když přicházíte do nových 
týmů,  noví  trenéři,  noví  spoluhráči.  Musíte  si 
zvyknout na ten tým, někdy se to povede, někdy 
se to nepovede. Někdy máte problém s fanoušky, 
nelíbí se jim, jak hrajete, s novináři uděláte něja-
ký průšvih. Těch překážek je spousta a vždycky 
se z toho člověk musí oklepat a věřit, že budou 
lepší zítřky. Říkal jsem si, je to špatné, ale vždyc-
ky se to dá nějak napravit, tak jsem se to snažil 
napravit  a  vždycky  se mi  to  vrátilo. Vždycky, 
když  jsem pracoval a dělal  jsem, co  jsem měl, 
tak se mi v dobrém vracelo.
Co byste popřál komárovskému fotbalu?

Myslím si, že ta atmosféra dneska je skvělá, 
dneska jsme tady hráli a je tady spousta lidí, my-
slím,  že  tady  asi  fotbal máte  rádi. Ten  areál  je 
nádherný, takže ať se všem klukům daří, nejen 
vašemu áčku, ale i mládežnickým týmům, ať je 
to baví a ať z toho pořád mají radost.

Jaromír Bosák
je český sportovní komentátor a novinář.

Jak jste začínal s fotbalem?
Asi jako většina, v 5-6 letech, jako kluk. Zá-

vodně jsem hrál i basket, přes 20 let hraju golf. Já 
se sportu věnuju obecně víc, ale fotbal mám asi 
nejradši a hraju ho skoro 50 let, takže už jsme si 
na sebe zvykli.
Stála Vám v cestě nějaká překážka, kterou 
jste v životě musel překonávat?

Ne, já jsem nikdy nehrál vrcholově, jako klu-
ci,  se  kterými  hrajeme  třeba  v  REALu  Praha. 
K fotbalu jsem se dostal jako novinář, komentá-
tor. Takže mě to plně uspokojuje, protože já, na 
rozdíl od profesionálních hráčů můžu být s fot-
balem až do konce života. Nikdy jsem žádné pře-

kážky nevnímal, protože jsem dělal to, co jsem 
chtěl dělat. Stejně tak, jako jsem vždycky chtěl 
hrát fotbal,  tak ho hraju. A dokud nohy vydrží, 
tak ho hrát budu.
Co byste popřál komárovskému fotbalu?

No,  když  už  postoupili  do  kraje,  tak  ať  se 
v něm udrží.

Ondřej Pavelec
je bývalý český profesionální hokejový bran-
kář.

Vždycky jste chtěl hrát hokej?
U  nás  to  byla  jediná  varianta.  Samozřejmě 

jsme hráli hokej fotbal, ale nakonec zvítězil ten 
hokej. Teď už dva roky nehraju. Už jsem neměl 
motivaci, už se mi nechtělo hrát, takže jsem zvo-
lil tu nejlepší možnou variantu a skončil jsem.
Co děláte teď?

Pořád  se  rozkoukávám  a  snažím  se  věnovat 
sám sobě a dělám věci, co jsem dříve nemohl a uvi-
díme, kam mě to zavede. Teď hraju hlavně golf.
Co byste popřál komárovskému fotbalu?

Nevím  sice,  jaké  jsou  ambice  klubu.  Ale 
hlavně, aby se kluci tím fotbalem bavili a je jed-
no proti komu to hrají a v jakém věku. Hlavně, 
aby je to bavilo a měli z toho radost, to je to nej-
důležitější. -mk-, Foto: Tomáš Richter

Rozhovory s hráči REAL TOP Praha



za Koller a pan Brabec mi říkali, že 
táta, ve svých 46 letech, si to odehrál 
velmi solidně.
Jak byste zhodnotili celou dnešní 
akci?
V. D. – Mě se to líbilo, byl jsem tu 
od začátku. Bylo to hezky zorgani-
zované od hlavního partnera SKFS 
- Ondrášovky. Moderátoři se snažili 
s lidmi komunikovat, což je dobře. 
I když si myslím, že Komárov byl 
zvědavý více na zápas TOP REAL 
Praha  vs.  „stará  garda“.  Hodnotím 
to kladně, moc se mi to líbilo. Hlav-
ně pro Komárov je to dobrá vizitka. 
Musím pochválit  i  Jardu Kleknera, 
že  to  takhle  zorganizoval  s  FAČR 
a  že  dostali  sem  do Komárova  ta-
kovou velkou akci. Pro komárovský 
fotbal a pro Komárov je každá tako-
vá akce dobrá.
P.  D.  – Ale  i  pro  region  Hořovic 
je  to  dobré.  Důležité  je,  že  přišlo 
hodně  lidí. Všichni  vědí,  že  Jarda 
pro to dělá maximum, ale musí mu 
lidi pomáhat, sám to nedokáže. My 
jsme  tu  byli  od  rána,  všechno,  co 
bylo  potřeba  jsme  dělali,  vyložili 
jsme kamion, druhý den jsme zase 
celý kamion naložili. Není  to  jed-
noduché. Pro celý region je dobré, 
že se zviditelní.

Kdy začala historie komárovské-
ho fotbalového klubu?
P.D. – Založen byl v roce 1924, tak-
že  za  čtyři  roky  bude mít  100  let. 
Hrálo se tady pořád. V 80. letech se 
tu hrál krajský přebor, asi 1984 nebo 
1983, pak se tu hrála krajská soutěž. 
Teď, posledních 5–6 let se to zved-
lo, protože přišli i noví kluci a hraje 
se  krajský  přebor  druhým  rokem. 
Máme  všechny  mládežnické  týmy 
mimo  nejmladší  přípravky.  Příští 
rok chceme založit zase dorost, aby-
chom měli z čeho brát. Bez dětí by 
za chvíli fotbal zanikl.
V.D. – Když do toho teď Jarda zain-
vestoval nejen penězi, ale i svým ča-
sem,  tak kluci  jedou pořád nahoru. 
Teď jsou v krajském přeboru, což se 
tady nehrálo 30–40 let. Jde o to, že 
za posledních 10 let to tady strašně 
vyrostlo a chce to pokračovat, aby to 
lidi bavilo, aby sem na  fotbal cho-
dili, protože fotbal a jakýkoliv sport 
stmeluje.  Je  lepší,  aby  děti  běhaly 
na hřišti a zdokonalovaly se fyzicky 
a technicky, než aby si hrály s tele-
fonem nebo na počítači.
Vždycky jste chtěli dělat fotbal?
P. D. – Od malička jsem dělal fotbal, 
hrál  jsem  hokej,  ping-pong,  tenis. 
Závodně  jsem  se  věnoval  jenom 

hokeji  a  fotbalu. A když  jsem pře-
stoupil z Olešné do Komárova, tak 
už jsem dělal jenom fotbal. Jsem tu 
vlastně od 16 let. Od 18 v „A“ do 41 
let, což je skoro 25 sezón.
V. D. – Když jsem začal běhat, tak 
už  jsem měl  balón. Taťka  s  dědou 
mě pak dali v pěti letech na nábor do 
Sparty. Tam jsem prošel prvním tré-
ninkovým obdobím, tak si mě vzali. 
Od září 2005 jsem na Spartě a různě 
už tam bojuji 15 let. Také jsem hos-
toval na Slovensku. Byl jsem ve 2. 
lize na Žižkově, Táborsku, ve Vla-
šimi. Každou fotbalovou etapu beru 
jako zkušenost a  jsem zvědavý, co 
ještě přijde. Doufám, že tu ligu budu 
hrát za někoho, za Spartu nebo ně-
kde jinde v cizině, to je jedno. Hlav-
ně chci dělat fotbal a v budoucnosti 
budu chtít dělat trenéra. Když budu 
mít peníze, tak chci také investovat 
do  Komárovského  fotbalu.  Už  od 
15-16 let  jsem si s kamarády říkal, 
že po kariéře budeme taky hrát tady 
v Komárově a doufám, že tady ten 
kraj nebo divize se bude hrát a bude-
me pracovat na tom, aby si to tu lidi 
zamilovali, aby sem jezdili rádi, aby 
je sport stmeloval.

-mk-, Foto:Soukromý archiv
Foto 2x dole: Tomáš Richter
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Jak hodnotíte zápas Superpohá-
ru starších žáků U14 AC SPAR-
TA Praha vs. Středočeský výběr 
FAČR?
V. D. – Mně se kluci ze Sparty líbili, 
jelikož trenér týmu U14 pan Kumšta 
mě trénoval taky v U16 a U17 do-
rostu. Proto jsem už tušil, jak budou 
kluci  hrát.  Jejich  pojetí  hry  bylo 
krásné.  Dokázali  si  přesně  přihrát, 
dokázali  překonat  soupeře  na  pět 
přihrávek a šli do zakončení. Takže 
já bych je velmi pochválil za to, jak 
hráli, že kopali po zemi, od branká-
ře si  to  rozehráli a moc se mi  líbi-
li. Sparta vyhrála 5:0 a myslím, že 
když budou takhle kluci pokračovat, 
že mají na to, aby jednou hráli ligu 
a snad i za Spartu.
P. D.  – Ten  zápas  se musí  hodno-
tit  ze  dvou  stran,  protože  sparťani 
spolu  hrají  4-5  let,  takže  hráli  na 
svých postech. Zatímco kluci z vý-
běru se znali dvě hodiny. Trenér to 
měl těžký, byli tam kluci ze Slavie, 
z Příbrami, z Mladé Boleslavi. Byl 
to  dobrý  výběr,  ale  proti  klukům, 
kteří  jsou  na  sebe  zvyklí,  to  měli 
těžký. Sparta na ně vlítla, během 20 
minut to bylo 3:0, a to rozhodlo. Byl 
to dobrý fotbal. Kdyby se hrál další 
zápas, tak by ten výsledek mohl být 
jiný, protože ve druhé půli, už hráli 
mnohem lépe než v  té první. Mlu-
vil jsem s trenérem výběru, ten znal 
kluky dvě hodiny, v autobuse se jich 
ptal, kterou kopou nohou, na jakých 
postech hrají.
Václave, díval ses, jak hraje táta? 
Troufáš si okomentovat jeho hru?
V. D. – Myslím si, že táta si to ode-
hrál úplně s přehledem. Kluci z Re-
alu Top Praha, se kterými se znám, 
Venca Kadlec, Ondra Pavelec, Hon-

Pavel a Václav
Dudlovi
Pavel Dudl je trenérem starších 
žáků a týmovým hráčem „staré 
gardy“ FK Komárov. Václav Dudl 
je český fotbalový obránce hrají-
cí za AC Sparta Praha „B“.
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Rozhovor s Jaroslavem Kleknerem 
- prezidentem FK Komárov

Prezident komárovského fotbalového klubu Jaroslav Klekner se podělil nejen o svoje pocity z této úspěšné akce a přiblížil nám její zákulisí 
a význam pro komárovský fotbal, ale prozradil i svoje začátky ve fotbalovém světě a svou vizi komárovského fotbalu.

Jaký jsi měl pocit z celé akce?
Měl  jsem  z  celé  akce  hodně 

dobrý  pocit.  Především  proto,  že 
nabídku  uspořádat  takovou  akci 
jsem bral jako odměnu pro náš fot-
balový klub. Ondrášovka Cup letos 
zahájil svou 9. sezónu. Super pohár 
Ondrášovka  se  hrál  vůbec  popr-
vé. Dříve  vždycky vyhlásili  vítěze 
turnaje  a  tím  byl  ročník  ukončen. 
Takže  proti  vítězi  loňského  turna-
je  v  kategorii  U14,  což  byla  AC 
Sparta  Praha,  nasadili  organizátoři 
výběr akademii kategorie U14 Pra-
hy a Středočeského kraje. V tomto 
utkání nastoupili hráči, kteří budou 
pravděpodobně  za  nějakých  6  let 
běhat po ligových trávnících v do-
spělé kategorii.

Samozřejmě se  jednalo, kde  se 
bude  hrát,  protože  organizátoři  to 
nechtěli dělat na velkém stadionu, 
kde  by  celá  akce  zanikla.  Chtěli, 
aby to mělo atmosféru, takže oslo-
vili  pana Libu –  předsedu Středo-
českého  krajského  fotbalového 
svazu,  což  je  největší  fotbalový 
svaz v republice, aby jim doporučil 
nějakou  lokalitu,  která  by  splňo-
vala  jejich  požadavky.  Konkrétně 
požadavky  na  domácké  prostředí, 
na  návštěvnost  diváků  a  aby měli 
záruku,  že  to  bude  organizačně 
zvládnuté.  A  pan  Liba  doporučil 
FK  Komárov.  Pan  předseda  byl 
u  nás  přítomen  dvakrát  na  finále 
Středočeského  poháru,  jehož  jsme 
se stali vítězem. Bylo přítomno 700 
platících diváků a podle  jeho  slov 

byl  atmosférou  unešen.  Potěšilo 
mě,  že Komárov má  takhle  dobré 
jméno a že nám byla dána důvěra. 
To byl první krok.

Pak  přišly  organizační  starosti, 
aby se vše zadařilo. Bylo to všechno 
hodně  náročné,  ale  pak  samozřej-
mě, když se to povede, máš radost. 
Největší  strach  jsem měl  z počasí, 
protože může být akce sebelíp při-
pravená,  může  být  pozlacená,  ale 
když  přijde  déšť,  tak  je  po  všem. 
Ale  říká  se,  že  štěstí  přeje  připra-
veným, takže my jsme organizačně 

zajistili vše, co bylo potřeba, a po-
časí se nám odvděčilo, ten den byl 
úplně nádherný. Od začátku se vše 
dařilo  a  nenastal  žádný  zádrhel. 
A i z pocitu lidí, kteří odcházeli, tak 
si myslím, že byli spokojeni a že si 
řekli, „No dostat sem takový man-
šaft, takové reprezentanty ve fotba-
le, to už asi Komárov nezažije.“

Kdybychom  byli  nějaký  neak-
tivní klub, který hraje běžnou sou-
těž  a  nic  se  tam neděje,  tak  by  se 
tohle nikdy nestalo. Ale ten krůček 
po krůčku, že  jsme se zvedli  i vý-
konnostně, že prostě hrajeme vyšší 
soutěž,  že  jsme  tady  vyhráli  Stře-
dočeský  pohár,  na  který  se  znova 
přijeli  podívat  představitelé  kraje 
a  fotbalového  svazu,  sponzoři  při-
jeli předat ceny, tak už se najednou 
vědělo,  kde  je  Komárov.  V  rámci 

tohoto superfinále měl v Komárově 
výjezdní  zasedání  výkonný  výbor 
mládeže  Českomoravského  fotba-
lového svazu.
Vím, že jsi vlastně iniciátorem 
téhle cesty komárovského fotbalo-
vého klubu. Co Tě na ni přivedlo?

Původně  jsem  v  komárovském 
klubu  vůbec  nepůsobil.  Jako malý 
kluk  na  základní  škole  jsem  hrál 
v Oseku, protože v době, kdy jsme 
mohli  hrát  za  žáky,  byla  v Komá-
rově  hrozně  silná  generace  kluků 
o  dva  o  tři  roky  starších,  byli  tak 

dobrý, že my jsme se mezi ně pros-
tě nedostali, no a já jsem tam potom 
zůstal  přes  dorost  až  do  dospělos-
ti. Ale  tím moje  fotbalová  kariéra 
skončila, protože jsem se potom za-
čal věnovat individuálním sportům. 
Od malička jsem byl členem Sokola 
v Komárově a později jsem byl i ve 
výboru Sokola, což byla tenkrát má 
jediná  společenská  aktivita.  Běžel 
čas, a když mi bylo 40 let, tak tady 
vážně  onemocněl  bývalý  předseda 
fotbalového  klubu,  proto  hledali 
náhradu. A přišli za mnou. Rozho-
dl jsem se, že to zkusím. A to bylo 
v  roce  2000.  Tak  já  letos  slavím 
dvacet  let  jako  šéf  fotbalu  v  Ko-
márově.  A  jestli  se  nic  nepokazí 
a bude sloužit zdravíčko,  tak bych 
to  chtěl  dotáhnout  ke  100letému 
výročí  fotbalu  v  Komárově,  které 

budeme  slavit  za  čtyři  roky,  tedy 
v  roce  2024,  pak  bych  se  ohlížel, 
kdo by mohl být mým pokračovate-
lem. Mým snem je ještě vybudovat 
vnitřní zázemí klubu, které by spl-
ňovalo  požadavky  současné  doby. 
A  tahle  akce  je  dalším  stupínkem, 
aby  se  to povedlo, protože  tím, že 
tu  byli  představitelé  fotbalového 
svazu a viděli, že tady ta práce má 
smysl,  tak  doufám,  že  se  nám  na 
to  budou  snadněji  shánět  peníze 
a  dotace. Takže  těch  argumentů  je 
spousta,  proč  tady  děláme  takové 

akce,  protože  pak  jsme  odměněni 
něčím, na co bychom normálně ne-
dosáhli.

Ještě se vrátím k tomu, že bych 
chtěl poděkovat prostě všem lidem, 
kteří se na tom podíleli. Můžu říct, 
že na celé akci intenzivně pracovalo 
až 15 lidí a poslední den si museli 
někteří  vzít  i  dovolenou,  abychom 
vše  zvládli.  Přijel  sem  kamion  se 
všemi  věcmi,  počínaje  reklamami 
a stánky, a všechno jsme museli mít 
do  jedné  hodiny  postavené.  Tako-
vou  ochotu  velice  oceňuji. Musím 
jim poděkovat, protože samozřejmě 
člověk může vymýšlet megaprojek-
ty, ale pokud k tomu nebude mít ko-
lektiv lidí, o které se může opřít, tak 
to nedokáže. Takže velký dík patří 
určitě všem, kteří pomáhají.

-mk-, Foto: Tomáš Richter

›› Fotografie A mužstva z roku 2009:  stojící zleva: vedoucí mužstva: Fimon Václav, Chramosta Tomáš, Hochmann 
Petr, Lukavský Simon, Dudl Pavel, Lisý Luboš, Šlechta Jaroslav, Perman František, Srp Jiří, trenér Král Vlastimil, 
sedící zleva: prezident klubu: Klekner Jaroslav, Šíma Ladislav, Jonák Karel, Martinkovič Jakub, Tráva Aleš, Zeman 
Josef, Dlouhý Miloš, Dlouhý Miloš ml., Ernest Jaromír. Foto: Archív FKK

›› Prezident klubu Jaroslav Klek-
ner s pohárem pro vítěze středo-
českého kola Poháru ČMFS v sezó-
ně 2018/19. Foto: Archív FKK
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Památný den sokolstva
Zákonem č. 49/2019 ze dne 31. ledna 2019 se stal 8. říjen – Památný 

den sokolstva významným dnem České republiky. Památný den so-
kolstva  si připomínáme v den, kdy Reinhard Heydrich krátce po svém 
příchodu do protektorátu v roce 1941 zahájil faktickou likvidaci sokolské 
organizace a jejích čelných představitelů. Zásah proti sokolům gradoval 
v noci ze 7. na 8. října 1941, kdy byla zahájena „Akce Sokol“. Byli při ní 

	

	

 

Hlavní závod: trasa – 4,9 km;  startovné – 200 Kč 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dětské závody: děti do 5 let (500 m)  

děti 6-9 let (700 m) 
děti 10-15 let (1 km) 
 

Registrace – do 25. října na www.behrepubliky.cz 
 

Účastnická medaile pro každého běžce!  
Všichni	ti,	co	se	28.	října	postaví	na	start	Sokolského	běhu	republiky	na	více	než	třiceti	
místech	po	celé	České	republice	či	USA,	budou	odměněni.	Odměnou	jim	nebude	jen	jejich	
vlastní	dobrý	pocit,	že	oslavili	významný	den	českých	dějin	pohybem	a	udělali	tak	něco	pro	
své	zdraví,	ale	také	v	cíli	bude	každému	na	krk	pověšena	originální	červená	medaile	se	
zlatým	písmem. 

Medaile	jsou	vyrobeny	v	České	republice	ze	dřeva	topolu,	který	vyrostl	na	našem	území.	
Reliéf	medaile	je	vyhotovený	laserem	tak,	aby	byla	zachována	struktura	dřeva.	Protože	se	
jedná	o	přírodní	materiál,	bude	každý	kousek	jedinečný	a	originální,	těžko	se	budou	hledat	
dvě	úplně	totožné	medaile. 

Na	krk	bude	běžcům	pověšena	díky	bílé	stužce,	na	které	jsou	natištěna	sokolská	hesla,	aby	každému	
připomínala,	že	Sokolský	běh	republiky	obnovuje	starou	sokolskou	tradici	oslavy	Dne	vzniku	samostatného	
československého	státu	pohybem. 

Až	se	běžcům	medaile	budou	houpat	na	krku,	sami	ucítí	nádhernou	vůni	topolového	dřeva	a	přírody. 

systematicky zatýkáni členové vedení sokolské obce, žup 
i činovníci jednot. Celkem bylo postiženo asi 1 500 soko-
lů, z místních krajanů např. pan řídící br. Josef Froněk. 
Ještě během vlny zatýkání, 8.  října 1941, podepsal Re-
inhard Heydrich úřední výměr o rozpuštění České obce 
sokolské. Hlavním  argumentem  byla  skutečnost,  že  organizační  aparát 
Sokola sloužil v masovém měřítku odbojovému hnutí.

Vyvěšení  vlajky  České  obce  sokolské  na  komárovské  radnici  dne 
8.  října  2020  si  symbolicky  připomeneme  nejen  pět  tisícovek  sokolů 
a sokolek, kteří položili své životy v protinacistickém odboji, a mezi ni-
miž bylo i na 150 spolupracovníků výsadku Antropoid podílejících se na 
přípravách atentátu na Reinharda Heydricha, ale i všechny sokoly, kteří 
padli v letech 1. světové války v řadách československých legií bojujících 
za vznik samostatného státu, stejně  jako sokoly a sokolky z řad třetího 
protikomunistického  odboje. Vyvěšení  sokolské  vlajky  na  komárovské 
radnici bylo schváleno Radou městyse Komárov.

Bohuslav Ernest, starosta T. J. Sokol Komárov

T.J. SOKOL Komárov - sokolovna 
Taneční kurz mládeže 2020 

TTaanneeččnníí  šškkoollaa  aa  TTaanneeččnníí  kklluubb  DDoohhnnaall  DDaanncciinngg  PPřřííbbrraamm  

PPeettrraa  &&MMiillaann  PPiilloouussoovvii  
  

První prodloužená – 16.10.2020  
Druhá  prodloužená – 6.11.2020 

Country – 27.11.2020 
„Mikulášská“ s nadílkou – 5.12.2020 

Závěrečný  věneček – 12.12.2020 
 

začátky – v 18.00 hod. 
                   

                 T.J. SOKOL Komárov 
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Pořadatel: T. J. Sokol Komárov – oddíl volejbalu
Místo:  Komárov – sokolovna - 4 antuková hřiště
Termín:  sobota 15. srpna 2020
Účastníci: 4 družstva mužů, 6 družstev žen
 
Muži:   Ženy:
1. Turbulens Příbram  1. Sokol Dobřichovice
2. Spartak Hořovice  2. Spartak Hořovice
3. Sokol Komárov A  3. Sokol Nusle
4. Sokol Komárov B  4. VK Příbram
      5. Sokol Komárov A
      6. Sokol Komárov B
Muži hráli každý s každým na 2 vítězné sety, třetí set do 15 bodů, vítěz-
ství v setech o 2 body. Prvá 2 družstva hrála finále o celkové vítězství. 
Ženy se rozdělily do 2 skupin po 3. Ve skupině se hrálo na 2 hrané sety, 
vítězství v setu o 2 body, výhra 2:0 – 3 body, remíza 1:1 (více nebo stejně 
uhraných bodů – 2 body, méně uhraných bodů – 1bod), prohra 0:2 – 0 
bodů. Eliminace, semifinále a finále se hrálo na 2 vítězné sety, třetí set do 
15 bodů, vítězství v setech o 2 body. Hrálo se na 4 antukových hřištích, 
muži odehráli celkem 7 utkání, ženy 13 utkání.

Muži:
1. Hořovice – Komárov A  2 : 1 (20:25, 25:22, 15:9)
2. Příbram – Komárov B  2 : 0 (25:12, 25:4)
3. Komárov A – Komárov B  2 : 0 (25:13, 25:10)
4. Příbram - Hořovice  2 : 0 (25:20, 25:18)
5. Hořovice - Komárov B  2 : 0 (25:11, 25:14)
6. Komárov A - Příbram  0 : 2 (22:25, 23:25)

Tabulka mužů:
1. Turbulens Příbram  3 3 0 0 0  6 : 0  9
2. Spartak Hořovice  3 1 1 0 1  4 : 3  5
3. Sokol Komárov A  3 1 0 1 1  3 : 4  4
4. Sokol Komárov B  3 0 0 0 3  0 : 6  0
Finále o 1.-2. místo:
7. Příbram – Hořovice  2 : 0 (25:22, 28:26)

V rámci turnaje se sehrál župní přebor mužů župy Jungmannovy. Přebor-
níkem se stalo družstvo Sokola Komárov A, 2. místo Sokol Komárov B. 
Přeborník obdržel za 1. místo diplom a pohár.
Ženy:
Skupina A:
1. Nusle – Příbram    2 : 0 (26:24, 25:17)
2. Příbram – Komárov A  0 : 2 (18:25, 15:25)
3. Komárov A – Nusle  1 : 1 (25:23, 24:26)
Tabulka skupiny A:
1. Sokol Komárov A  2 1 1 0 0  3 : 1  5 (99:82)
2. Sokol Nusle    2 1 1 0 0  3 : 1  5 (100:90)
3. VK Příbram    2 0 0 0 2  0 : 4  0 (74:101)
Skupina B:
4. Hořovice – Komárov B  1 : 1 (24:26, 25:21)
5. Dobřichovice – Hořovice  2 : 0 (25:16, 25:15)
6. Komárov B – Dobřichovice  0 : 2 (16:25, 15:25)
Tabulka skupiny B:
1. Sokol Dobřichovice  2 2 0 0 0  4 : 0  6
2. Spartak Hořovice  2 0 1 0 1  1 : 3  2
3. Sokol Komárov B  2 0 0 1 1  1 : 3  1

30. ročník volejbalového turnaje mužů a žen

›› Sokol Komárov A

›› Sokol Komárov A ›› Sokol Komárov B

›› Sokol Komárov A s pohárem
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Eliminace:
7. E1  2A – 3B  Nusle Komárov B  2 : 0  (25:9, 25:15)
8. E2  2B – 3A  Hořovice – Příbram 2 : 0  (25:22, 25:17)
Semifinále:
9. S1  1A – VE2 Komárov A – Hořovice 2 : 0  (25:23, 25:23)
10. S2  1B – VE1 Dobřichovice – Nusle 2 : 0  (25:22, 25:9)
Finále:
o 5. – 6. místo:
11. PE1 – PE2  Komárov B - Příbram 2 : 0 (25:22, 25:16)
o 3. – 4. místo:
12. PS1 – PS2  Hořovice - Nusle  0 : 2 (12:25, 20:25)
o 1. – 2. místo:
13. VS1 – VS2  Komárov A – Dobřichovice  0 : 2 (19:25, 9:25)
V rámci turnaje se sehrál župní přebor žen župy Jungmannovy. Přebor-
níkem se stalo družstvo Sokola Dobřichovice, 2. místo Sokol Komárov 
A a 3. místo Sokol Komárov B. Přeborník obdržel  za 1. místo diplom 
a pohár.

Konečné umístění mužů: Konečné umístění žen:
1. Turbulens Příbram  1. Sokol Dobřichovice
2. Spartak Hořovice  2. Sokol Komárov A
3. Sokol Komárov A  3. Sokol Nusle
4. Sokol Komárov B  4. Spartak Hořovice
      5. Sokol Komárov B
      6. VK Příbram
 
Družstva mužů a žen umístěná na prvních třech místech obdržela věcné 
ceny, prvá družstva navíc pohár, celý turnaj probíhal plynule pod vede-
ním Bogana Ernesta. Všechna utkání odřídili kvalifikovaní rozhodčí: Jo-
sef Kubišta, Jan Večeřa, Pavel Stolz a Miloslav Devera. Po celou dobu 
turnaje byl v provozu stánek s občerstvením pod vedením Zdeňky Voříš-
kové. Ozvučení turnaje obstaral Antonín Fraitag. Poděkování patří spon-
zorům: župě Jungmannově, městysi Komárov a MŠMT.

Zdeněk Laštovička
T. J. Sokol Komárov - oddíl volejbalu

n BATOLATA - KERAMIKA
PRO RODIČE A DĚTI
Den a hodina schůzek:
středa 9:00-11:00 hodin
Kapacita: 20 - Volných míst: 19
Poplatek za schůzku: 100 Kč
n KERAMIKA PRO MŠ I.
Den a hodina schůzek:
úterý 12:30 - 13:30 hodin
Kapacita: 10 - Volných míst: 6
Cena děti MŠ: 2000 Kč
n KERAMIKA PRO MŠ II.
Den a hodina schůzek:
čtvrtek 12:30-13:30
Kapacita: 10 - Volných míst: 3

Cena děti MŠ: 2000 Kč
n KERAMIKA PRO ZŠ I.
Den a hodina schůzek:
úterý 14:00-15:00 hodin
Kapacita: 10 - Volných míst: 8
Cena děti ZŠ: 2000 Kč
n KERAMIKA PRO ZŠ II.
Den a hodina schůzek: 
čtvrtek 14:00-15:00 hodin
Kapacita: 10 - Volných míst: 10
Cena děti ZŠ: 2000 Kč
n TVOŘÍLCI MŠ I.
Den a hodina schůzek: 
pondělí 12:30 - 13:30 hodin
Cena děti MŠ: 2000 Kč

n TVOŘÍLCI MŠ II.
Den a hodina schůzek:
středa 12:30-13:30 hodin
Cena děti MŠ: 2000 Kč
n TVOŘÍLCI ZŠ I.
Den a hodina schůzek:
pondělí 14:00-15:00 hodin
Cena děti ZŠ: 2000 Kč
n TVOŘÍLCI ZŠ II.
Den a hodina schůzek:
středa 14:00-15:00 hodin
Cena děti ZŠ: 2000 Kč
Platí pro všechny výše zmíněné 
kroužky:
Pracoviště:
budova pošty, klubovna
Vedoucí: Šmídová Hana,
tel.: 725 443 690

KOMÁROV - MŠ KOMÁROV
n ANGLIČTINA PRO MŠ I.
Den a hodina schůzek: bude upřes-
něno na zahajovací schůzce 29. 9.
Cena děti MŠ: 1500 Kč
n ANGLIČTINA PRO MŠ II.
Den a hodina schůzek: bude upřes-
něno na zahajovací schůzce 29. 9.
Cena: 1500,–
Platí pro všechny výše zmíněné 
kroužky:
Pracoviště: MŠ Komárov, třída
Vedoucí: Dřevínková Michala,
tel.: 720 237 126

Nabídka zájmových kroužků středisko volného času Domeček Hořovice:

	

	

	

	

	

				Číslo	projektu:	CZ.03.1.51/0.0/17_077/0007859	

Vážení	rodiče,	

od	7.9.	2020	nabízíme	pro	děti	1.	stupně	základní	školy	zdarma	tuto	aktivitu:	

KLUB	PRO	DĚTI	1.	STUPNĚ	ZŠ	
OTEVŘENO:	 pondělí	až	pátek	od	12:30	do	18:00	hodin.			

MÍSTO:	 	 budova	pošty,	klubovny	Domečku	Hořovice	

Klub	 je	 určen	 pro	 děti	 1.	 stupně,	 jejichž	 rodiče	 si	 nemají	 možnost	 zajistit	 hlídání																
nebo	doprovod	na	volnočasové	aktivity	v	odpoledních	hodinách	během	školního	roku.	

PROGRAM	KLUBU:	
Vytvořen	členům	klubu	na	míru	–	tvoření,	sportování,	vycházky	a	venkovní	aktivity,	na	
požádání	 pomoc	 s	 domácími	 úkoly.	 Můžete	 si	 vybrat	 dny,	 kdy	 bude	 dítě	 do	 klubu	
docházet,	nebo	kdy	potřebuje	doprovod	na	aktivity	mimo	prostory	základní	školy.	
	

PŘEVÁDĚNÍ	DĚTÍ	DO	KLUBU	NEBO	NA	KROUŽKY:	
● převedení	dětí	z	oběda	do	klubu	a	zajištění	programu	na	celé	odpoledne	
● vyzvedávání	dětí	ze	školní	družiny	a	převedení	do	klubu	
● převádění	dětí	na	zájmový	kroužek	nebo	sportovní	aktivity	mimo	budovu	školy.		

	

PODMÍNKY	ČLENSTVÍ	V	KLUBU:	
Vyplněná	přihláška	dítěte	a	potvrzení	rodičů	o	postavení	na	trhu	práce	
	(potvrzení	o	zaměstnání,	OSVČ,	student).	Formulář	na	potvrzení	a	přihlášku	do	klubu	a	
bližší	informace	obdržíte	od	vedoucího	klubu.	
	
	

VEDOUCÍ	KLUBU:		
Hana	Šmídová,	725	443	690,	hsmidova@domecekhorovice.cz	
Kateřina	Potužníková,	tel.775	636	330	

	

3. + 4. 10. MUDr. Monika Růžičková
Zdice, Čs. Armády 895

tel.: 311 685 674

10 + 11. 10. MUDr. Zalina Sozieva
Beroun, Havlíčkova 1732/3

tel.: 727 836 818

17. + 18. 10. MUDr. Marcela Srpová
Hořovice, Fűgnerova 389, Alba

tel.: 311 512 119

24. + 25. 10. MUDr. Eliška Svobodová
Ordinace Buzuluk - Komárov

tel.: 311 572 389

28. 10. MUDr. Štěpánka Šedivá
Beroun, Havlíčkova 20

tel.: 311 611 241

31. 10. MUDr. Ladislava Švábová
Hořovice, Pod Nádražím 289

tel.: 311 513 375

›› Každou sobotu od 8:00 - 14:00 je v Nemocnici Hořovice zříze-
na zubní akutní pohotovost v prostorách zubního oddělení.

Zubní pohotovost (od 8:00 do 11:00)

Kavárna Včera Hořovice vás zve na návštěvu
Ulice 9. května 244, Hořovice. Otevírací doba: po-pá: 9:00 – 16:00
n 13. 10. od 17:00 Svépomocná skupina pro pečující – ty, kteří se starají o své-
ho blízkého s poruchou paměti, Alzheimerovou nemocí a chtějí se setkat, do-
zvědět se více informací a při dobré kávě si přátelsky popovídat.
n 17. 10. od 9:00 Trénink paměti s profesionální trenérkou- přijďte si vyzkou-
šet paměť a najít techniky, jak paměť zlepšovat. Co vše můžeme pro dobrou 
paměť udělat? To se dozvíte na kurzu. Přednáší pí Mgr. Iva Stluková
n 21. 10. od 17:00 Přednáška z cyklu pro pečující – Spánek – vše co potřebuje-
te vědět o dobrém spánku. Přednáší pí MUDr. Barbora Rodi Falanga
n 27. 10. od 17:00 Mezigenerační tvoření pro děti, rodiče i prarodiče, tentokrát 
na téma příroda a podzim. Vyrobíme si kytice a vazby z obilí a přírodnin.
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�etošní  rok byl  pro  letní  tábory 
specifický  minimálně  ze  dvou 

pohledů.  První  hledisko  souvisí 
s  globální  pandemií,  která  zasáh-
la jak do příprav, tak do samotného 
rozhodnutí  o  uskutečnění  tábora. 
Zatímco se na jaře o letních táborech 
hovořilo v médiích jako nikdy dříve 
a  vrcholní  politici  ujišťovali  veřej-
nost,  že  se  tábory  uskuteční,  pořa-
datelé studovali obsáhlé dokumenty 
s  hygienickými  podmínkami,  za 
kterých se mohly takové akce konat. 
Některé  předpisy  šly  proti  samotné 
podstatě běžného denního režimu na 
letním dětském táboře.

Druhý  aspekt  zůstal  trochu 
v  ústraní,  ale  pro  pořádání  táborů 
v  dalších  letech  je  důležitý. Novela 
zákoníku práce by měla zaručit 5 dnů 
placené dovolené pro dobrovolníky, 
kteří pracují mimo jiné právě na let-
ních táborech. A odtud můžeme začít 
o našem letošním táboře.

Ačkoliv tvoří část našeho kolek-
tivu vedoucích  studenti  středních  či 
vysokých  škol,  ti  další  jsou  nuceni 
brát  si ve svém zaměstnání dovole-
nou.  Namísto  rekreace  u  moře  tak 
pravidelně  vstávají  před  7.  hodinou 
ranní a začínají topit v kamnech, při-
pravují  snídani  nebo  vyráží  pro  zá-
soby potravin. Vedoucím u družstev 
začíná den ranní rozcvičkou s dětmi 
a  po  celodenním  programu  končí 
jejich uspáváním, každodenním hod-
nocením a poradou k programu ná-
sledujícího dne, která nezřídka končí 
v pozdních hodinách.

Trochu v pozadí pak zůstávají de-
sítky hodin příprav celotáborové hry 
v průběhu roku a víkendové brigády. 
V letošním roce se nám podařilo zre-
konstruovat stoly a  lavice v  jídelně, 
podlahu v kuchyni, sprchy či „bram-
borák“  (sklad  potravin).  Samozřej-
mostí je každoroční stavba tábora na 
začátku prázdnin  a  jeho bourání po 
odjezdu  závěrečného  turnusu.  Náš 
kolektiv  tak  dlouhodobě  zajišťuje 
pravidelnými  brigádami  podmínky 
také pro další táborníky, kromě druhé 
poloviny července, kdy je tábor vy-
hrazen nám, využívají náš areál bě-
hem prázdnin organizace z Králova 
Dvora, Brna a Loun.

Vrátíme-li se k problémům s pan-
demií, byly hodiny dobrovolné práce 
při  jarních  brigádách  nasáklé  nejis-
totou,  jestli  se  letošní  tábor  vůbec 
uskuteční.  Hlavní  vedoucí  Jaroslav 
Kocourek  a  Tereza  Löffelmannová 
tak museli rozhodnout, zda raději ná-
sledovat tábory, které se z obav před 
rozšířením nákazy či přísnými pravi-
dly  pro  letošek  neuskutečnily,  nebo 
riskovat a jít do toho se všemi riziky, 
důsledky mnohých z nich bylo lepší 
raději nedomýšlet.

Nakonec padlo rozhodnutí, a  tak 
se mohlo 18.  července do malebné-
ho údolí potoka Koželužky u Lhoty 
pod Radčem sjet celkem 57 dětí, což 
znamenalo jednu z nejvyšších účastí 
v  historii  tábora.  Spolu  s  personá-
lem  tak  kuchyň  denně  připravovala 
v polních podmínkách bez elektřiny 
jídlo pro téměř stovku osob. Děti také 
poprvé, z důvodu hygienických opat-
ření, necestovaly na tábor autobusem, 
ale přiváželi je postupně jejich rodiče.

Pro  letošní  rok  vedoucí  zvolili 
jako  téma  celotáborové  hry  příběh 
Rychlých Šípů. Děti tak byly na za-
čátku  tábora  svědky  volby Velkého 
Vonta, při které došlo ke ztrátě ježka 
v kleci. Úkolem táborníků pak bylo 
ježka  najít,  a  pomoci  tak  Otakaru 
Losnovi  stát  se  Velkým  Vontem. 
Společně  s  celotáborovou  hrou  se 
vrátili po více než čtvrt století na náš 
tábor  také  bobříci  –  tábornici  plnili 
bobříky mlčení,  ušlechtilosti,  obrat-
nosti či redakčního bobříka, ze které-
ho jsou ukázky na této straně.

Děti  se  v  první  polovině  tábora 
naučily také uzlovat, používat morse-
ovku  a  šifry,  rozpoznat  topografické 
značky či pracovat s mapou a buzo-
lou. Nechyběla ani přednáška  spoje-
ná s pozorováním noční oblohy nebo 
okolní flóry,  zdravověda a  táborníky 
bylo  také  třeba  poučit  o  práci  s  oh-
něm,  se  kterým  se  setkávali  každý 
den. Kromě celotáborové hry byl dále 
na programu celodenní výlet a tradič-
ní soutěže, při kterých táborníci vyu-
žívali naučené znalosti a dovednosti. 
Samozřejmostí bylo pravidelné večer-
ní posezení u táboráku a zpívání písni-
ček za doprovodu kytar. Ideální počasí 
přispělo k tomu, že jsme stihli sehrát 
všechny naplánované hry a gumovky 
mohly zůstat ve stanech.

Náš  tábor  je  určen  pro  všech-
ny,  což  klade  vysoké  nároky  na 
personální  zajištění.  Zatímco  jsou 
jiné  tábory  vyvrcholením  celoroční 
činnosti  v  různých  kroužcích  nebo 
oddílech,  naši  vedoucí  se  s  někte-
rými  dětmi  setkávají  vůbec  poprvé 
a postupně poznávají jejich povahu, 
zájmy, ale také fyzickou zdatnost či 
strasti, se kterými na tábor přichází. 
Nelze si tak už představit, že by náš 
tábor  fungoval  bez  profesionálního 
přístupu  zdravotnic  či  empatických 
vedoucích, které ve volných chvílích 
dětem naslouchají. Tábor děti formu-
je  do  dalšího  života,  dotváří  jejich 
vztah k přírodě, učí je samostatnosti 
i  spolupráci,  respektování odlišných 
názorů, vzájemné pomoci, píli, odva-
ze a toleranci. Už jen pro tyto vlast-
nosti stojí za to náš tábor s více než 
40letou tradicí pořádat i dále.

Jakub Popelka
Foto: Archiv T.J. Sokol Komárov

Letní stanový tábor T.J. Sokol Komárov ve Lhotě pod Radčem
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Je odpoledne,  první  zářijové pon-
dělí. Sedím u vody na břehu řeky 

schované  u  dna  Orlické  přehrady. 
Všude  je  tak  neobvyklé  ticho,  klid. 

Nikde ani hlásku. Kde je veselý vý-
skot  dětí,  hluk  člunů,  hladina  roz-
bouřená vodními skútry? Nejede ani 
parník. Jen v dálce tiše pluje plachet-

nice. Vždyť je tak krásně! Tak proč? 
Slunce svítí, hřeje, jen sem tam „na 
obloze tetelí se mráčky“. Ale  jasně! 
Je  přece  konec  dovolených,  prázd-
nin a začal nový školní rok. A tak se 
v tuto chvíli samojediná kochám roz-
zářenou krajinou.

Vlevo se na vrchu tyčí rozhledna 
Milada.  Je odtud nádherný  rozhled. 
Úchvatné  meandry  řeky  Vltavy  te-
koucí  kopcovitou  krajinou  ke  Ka-
mýku,  vstříc  kdysi  Svatojánským 
proudům, evokují okamžitě v mysli 
všeobjímající tóny Smetanovy Vlta-
vy. Jaká je to krása a jak vnímavý to 
byl skladatel.

Při pohledu k jihu, tam kde tušíte 
v dálce Orlík a Zvíkov, i zde široká 
hladina  přehradního  jezera  vytváří 
malebná zákoutí a zátoky se skalna-
tými  i  písčitými  břehy. Ano,  kdysi 
jsme je také na loďkách objevovali.

A  znovu  vnímám  to  neobvyklé 
ticho, ale o to víc je slyšet hlas okolní 
přírody. Nad vodou proletí kachnič-
ky a jdou si do ní skočit místo děcek. 
Na stromech štěbetají sýkorky, kosi, 
červenky.  Brhlík  proklepává  jejich 
kůru a černá veverka s bílým bříškem 
shodí dolů na zem okousanou šišku. 
Na břehu se červenají šípky, modrají 
se trnky, ostružiny. Ještě kvete a voní 
mateřídouška.  I  v  kamení  vyrostla 
a vykvetla malá slunečnice, pupalka, 
mochna, bodláček, zelenají se lupín-
ka  jitrocele,  jetele  a  červených  les-
ních jahod. Na nich tu a tam usedne 
bělásek, babočka i modrásek.

A zase ta nekonečná vodní hladi-
na a ticho. Je dnes čistá, až průzrač-
ná. Čeří ji jen mírný vánek a sem tam 
šplouchnutí ryby. Asi zde loví bolen, 
okoun,  či  dokonce  štika?  Ještě  jsou 
slyšet cvrčci a zašramotí ještěrka. Ur-
čitě bude hezky i zítra a možná i další 
dny.  Prostě  všude  kolem  okouzluje 
úchvatná krása přírody.

A tak člověka chtě nechtě napad-
ne, jak vnímaví byli naši předci, když 
dokázali vystihnout ve svých dílech 
její  půvab.  Básníci  naším  českým, 
výrazově bohatým jazykem, hudební 
skladatelé nádhernými, srdce unáše-
jícími  melodiemi,  malíři  barevnou 
krásou obrazů. Budou toto vše umět 
poznávat,  uctívat  a  zachovat  i  další 

generace?  Jak  v  nich  probudit  cit, 
ochotu vnímat krásy přírody, našeho 
jazyka, znalost historie a hrdost k ná-
rodnímu příslušenství?

Ale ano! Škola. I  tam je naděje! 
Udělat přece jen něco víc, než nařizu-
jí virtuální výukové programy. A tak 
si třeba pro začátek můžeme zazpívat 
a  prožít  Zvonařovu  píseň  „  Čechy 
krásné, Čechy mé“!
Přeji hezké a klidné podzimní dny.

Libuše Hošková
Foto: Soukromý archív

Podzimní zamyšlení

Řeka
Vlny po hladině běží tam,
kam vítr fouká.
Řeka plyne dál svým korytem,
pobaveně na vlny se kouká.
Ona ví své.
K oceánu musí doplout
ke zdroji svého života.

Hříbek
Hříbek kouká z jehličí,
mé srdce se směje.
Pokleknu, pusu mu dám
a na pouť v košíku
ho chrámem lesa nesu.

Ivana Látalová

ZUŠ Hořovice stále 
přijímá žáky sólového 

a sborového zpěvu

Inadále přijímáme zájemce o studi-um  sólového  a  sborového  zpěvu. 
Stále je několik míst volných v budo-
vě v Hořovicích (Sólový zpěv) i na 
pobočce v Žebráku (Sólový a sboro-
vý zpěv). Přihlásit se mohou všichni 
ve věku od 5 do 14 let. Sólový zpěv 
vyučujeme v obou budovách a je in-
dividuální v rozsahu jedné vyučovací 
hodiny týdně. Výuku sborového zpě-
vu - Pěvecký sbor ZVONEK - orga-
nizujeme každý čtvrtek od 16:20 do 
17:50  hodin  v  budově  na  Žebráku. 
Zápis  se  bude  konat  individuálně 
po  telefonické  nebo  elektronické 
domluvě.  Kontakt  na  www.zus-ho-
rovice.cz,  nebo  na  tel.  311 512 036, 
emailu skola@zus-horovice.cz.

Jak se v Komárově hospodaří 
s povrchovou vodou

VKomárově máme  tři potoky. Červený a Jalový  jsou zanesené, ale 
Povodí Vltavy to nevadí. V zaneseném korytě rostou 2 m vysoké 

rostliny, které postupně kvetou. Nejdříve mě štvalo, že to Povodí neseká, 
ale člověk  si  zvykne. Rostliny čerpají  z potoka vodu,  zákaz nezákaz. 
Lidé  dostávají  pokuty,  pokud  zalévají  z  potoka. Ty  rostliny  vytvářejí 
krásné mikroklima tím, že odpařují vodu. Zastavte se někdy na mostě 
a dýchejte. Je to nádhera. Na podzim to posekají a nechají na místě, tím 
to pěkně pohnojí a na jaře se můžeme těšit na zelenou kvetoucí nádheru.

Ing. Ivana Látalová
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A to je Divadlo!
Milý čtenáři! Měla jsem příleži-

tost  vychutnat  si  první  tři  předsta-
vení  DFP  v  letošním  roce.  Každé 
z nich komárovské diváky oslovilo 
ať  už  svým  vtipem  či  improviza-
cí  a  každé  z  nich  zároveň  přimělo 
diváky  k  zamyšlení.  Do  hlediště 
zasedli  jednotlivci,  ale  v  průběhu 
představení se hlediště stává jednou 
jedinou duší, která hltá každou na-
rážku, každý gag a vtip a otřásá se 
při tom celá smíchy, duší, která ani 
nedutá,  když  z  jeviště  křičí  dlouhá 
a  významná  pomlka.  Po  každém 
představení, jako by se ve vás něco 
změnilo. Z divadla najednou vychá-
zí JÁ, JÁ nabité, nabité chutí do dal-
šího života. A to je divadlo!

Rozhodla  jsem  se  oslovit  pana 
Petra  Nárožného  a  položit  mu  pár 
otázek a dostala jsem na ně odpově-
di, odpovědi pro radost i zamyšlení.

Rozhovor s panem Petrem Nárož-
ným na Divadelním festivalu Pešík

V Komárově jste už poněkolikáté, 
proto se chci zeptat, jak se Vám 
tu líbí a jestli se sem zase někdy 
vrátíte?

Je to taková malá tradice. Má to 
mnoho výhod. Já  teď  točím u Zbi-
roha seriál a to asi není tak daleko. 
Je tady milé publikum a dneska na 
tu  bídu,  na  tu  dobu  koronakrizo-
vou, tu bylo skoro hodně lidí, bych 
řekl. Protože se nedivím, že lidi jsou 

opravdu  vyblázněný,  že  se  prostě 
bojej. Nikomu se nedivím, že dnes-
ka nejde.
Jaké byste dneska vyslovil přání 
do kouzelného sluchátka?

Jaké bych měl přání? Ježíšmárjá! 
To, co bych si přál,  to asi neřeknu. 
Budu  obligátní  -  aby  byla  rodina 
zdravá,  aby  vnoučátka  prospívala, 
aby jim nezavřeli školu. Jsou to prv-
ňačky, dvě holky, které miluju a byl 
bych  rád,  kdyby  mohly  chodit  do 
školy a mohly se učit. Za ně bych si 
to strašně přál.
Ještě poslední otázka. Jak se udr-

žujete v kondici? Protože před 
Vámi klobouk dolů.

Práce, práce, práce! Na to mám 
jedinou odpověď. Každej, kdo pře-
stane pracovat, každej, kdo se těší na 
chalupu, jak nebude už nic dělat, za 
rok  je z něj dědek nebo babka. Ne 
koníčky! Koníčky, ty stáří nebrzděj, 
protože ty člověk dělá jenom, když 
má na ně chuť. Povinnost  a práce, 
pokud to jde, a člověk pokud může 
pracovat, měl by pracovat.

Mockrát děkuji za rozhovor 
a přeji hodně štěstí.

-mk-, Foto: Jan Pech

Divadelní festival Pešík
Tradiční Divadelní festival Pešík, na který se občané Komárova již 

každoročně těší v jarních měsících, byl letos netradičně zahájen až 
v září a bude pokračovat až do února roku 2021. Neobvyklý není jenom 
měsíc zahájení, ale i účast diváků. Ta byla letos výrazně slabší. A přesto, 
s ohledem na současnou situaci ve společnosti, můžeme říci, že byla 
hojná. S každým dalším představením jako by diváci dostávali stále 
více a více odvahy a hlediště bylo představení od představení stále pl-
nější. Pánové Radim Šíma a Marek Smied dne 16. září 2020 slavnostně 
přestřihli červenou pásku, přivítali diváky, poděkovali partnerům DFP 
a koronakrizi nechali za zavřenými dveřmi komárovského kinosálu.

-mk-


